
Wykorzystać w pełni możliwości omłotowe

Z ŻYCIA STUDENTÓW W CHINACH LUDOWYCH

Wyprzedaż obuwia letniego
po znlłonych cenach

Centrala Handlowa Przemy 
61u Skórzanego zawiadamia, 
że z dniem 30 sierpnia 1953 
roku zostanę wprowadzona na 
okres do końca września br. 
posezonowa wyprzedaż obu
wia letniego po zniżonych ce
nach.

Na zdjęciu: studenci Uniwersytetu Czungszan w Kantonie 
na wycieczce. (Fot.,- CAF)

13 województw 
wykonało z nodwyżką 
sierpniowy plan skupu zboża

WARSZAWA. Oprócz 
województw: opolskiego, 
łódzkiego, zielonogórskie
go i poznańskiego, wszy
stkie pozostałe wojewódz
twa do 27 bm. wykonały 
z nadwyżkami sierpniowy 
plan obowiązkowych do
staw zboża dla państwa. 
W największym stopniu 
plan sierpniowy przekro
czyły województwa: gdań
skie.-.rzeszowskie, olsztyń 
skle, lubelskie j bydgo
skie.

WARSZAWA. 29 bm. — w’ trzecim dniu obrad III 
Światowego Kongresu Studentów w dalszym ciągu trwa
ła dyskusja nad sprawozdań lem Komitetu Wykonawcze
go Międzynarodowego Związku Studentów.

Pierwsze posiedzenie komisji 
III Światowego Kongresu Studentów 

1 WARSZAWA. Późnym 
wieczorem 28 61erpnla odby
ły się pierwsze posiedzenia 
Komisji III Światowego Kon
gresu Studentów. Obradowały 
komisje: do 6praw bytowych 
młodzieży studiującej, do 
spraw reformy i demokratyza
cji studiów, do spraw wymia
ny kulturalnej 1 podróży stu
dentów oraz komisja, która 
ma się zająć problemami mło
dzieży studiującej w krajach 
kolonialnych 1 zacofanych o- 
raz komisja spraw prasy I in
formacji.

Komisje dokonały wyboru 
roboczego kierownictwa ora? 
opracowały program swej pra 
cy.

cjl Jakp panuje w terenie 
Prawdziwe natomiast zaintere
sowanie szkołami przejawiają 
komitety powiatowe partit. 
Nienadążarile za życiem 1 po
trzebami szkół przez klerownl 
ków Wydz^ Oświaty, wypływa 
stąd, że nie potrafią zorgani
zować wokół 6leble aktywu, 
nie widzą często takiego po
mocnika Jakim Jest Związek 
Zawodowy Nauczycielstwa Pol 
sklego.

Jak wynika ze sprawozdań, 
na wszystkich konferencjach 
poruszano sprawę przewodni
ków drużyn, bowiem Zarzą
dy Powiatów© ZMP nie śpie
szyły dotąd z pomocą nau
czycielom piastującym tę funk 
cję. Żywo omawiana była rów 
nleż całkowita obojętność 
gminnych rad narodowych 
dla spraw szkolnictwa.

Zasadniczy temat konferen
cji sierpniowych — kształtowa 
nie wśród młodzieży podstaw 
naukowego światopoglądu — 
wypadł słabo. Nauczyciel
stwo słabo przygotowało 61ę 
do konferencji — powiedział 
w podsumowaniu delegat Min. 
Oświaty, tow. Nowicki. W dy 
ekusjl było za mało danych 
praktycznych. Słabo przedsta 
wfa się sprawa czytelnictwa 
wśród nauczycieli — i to Jest 
chyba główny powód .powierz
chownego omówienia temdtu 
konferencji.

Obradom przedpołudnio
wym trzeciego dnia Kongresu 
przewodniczył wlceprzewodnl 
czący Mlędzyna ulowego 
Związku Studentów i przewo
dniczący delegacji Wszech- 
chlńskie.i Federacji Studen
tów — Tlen Te - «iln.

M. ln. zabrał głos przed
stawiciel Związku Demokraty 
cznef Młodzieży Malajów 1 
studentów malajsklch, kształ
cących 61e na wyższych uczel 
nlach w Wielkiej Brytanii v- 
Hoe - Kok Tan. Obrazując tro 
glczną sytuację młodzieży I 
całego narodu malajsklego 
mówca podkreśla, że Jest ona 
wynikiem opierającej się na 
bestialskim ucteku kolonialnej 
polityki brytyjskiej.

„W imieniu wszystkich stu 
dentów i młodzieży malaj- 
sklej — mówi Hoe-Kok Tan 
— oświadczamy, że zacieśniać 
będziemy jedność między stu 
dentaml brytyjskimi i malaj- 
skiml, aby wspólnym wys!>-

Hasła dożynkowe ZSCh
(Dokończeni*)

Stosujmy podorywki i orki zimowe - terminowa i staranna 
uprawa roli - to gwarancja wysokich urodzajów.

Siejmy poplony, dbajmy o nasze łąki i pastwiska; - roz
szerzenie bazy paszowej, to podstawa rozwoju hodowli.

Kontraktujmy więcej roślin i zwierząt - przez kontraktację 
podnosimy swój dobrobyt i zabezpieczamy rozwój gospodar
ki narodowej.

Rozszerzajmy i umacniajmy ruch spółdzielczości produk
cyjnej.

Zespołowa gospodarka, to najskuteczniejsza droga do sta
łego wzrostu produkcji roślinnej i zwierzęcej, do wzrostu do
brobytu i kultury wsi.

Niech rosną i umacniają się spółdzielnie produkcyjne, 
wskazujące całej wsi pracującej drogę do dostatniego i kul
turalnego życia.

Niech żyją chłopi - przodownicy - mistrzowie wysokich 
urodzajów.

Kobiety wiejskie, bądźcie przodownicami w walce o wzrost 
produkcji rolnej i w pracy społecznej.

Pracownicy PGR, walczcie o wysoką wydajność, o socjali
styczną dyscyplinę pracy, uczyńcie z PGR wzorowe socjali
styczne gospodarstwa rolne.

Pracownicy Państwowych i Gminnych Ośrodków Maszyno
wych, walczcie o pełne i terminowe wykonanie planów, o 
pełne wykorzystanie mocy produkcyjnej traktorów i maszyn, 
doajcie troskliwie o powierzony Wam przez państwo mają
tek społeczny.

Niech żyje młodzież polska, niech żyje ZMP - młoda gwar
dia patriotów i budowniczych Polskiej Rzeczypospolitej Lu
dowej.

Młodzieży wiejska, krocz w pierwszych szeregach bojowni
ków o nową socjalistyczną wieś.

Nauka i kultura stały się w Polsce Ludowej własnością 
mas. Walczmy o stałe podnoszenie oświaty i kultury na wsi.

Upowszechniajmy czytelnictwo na wsi - dobra książka 
i gazeta, wychowuje i pomaga w pracy.

Rozwijajmy Ludowe Zespoły Sportowe - walczmy o ciągły 
wzrost tężyzny fizycznej i moralnej młodego pokolenia, bu
downiczych i obrońców Ludowej Ojczyzny.

Chłopi i chłopki, walczmy z nadużyciami i kumoterstwem, 
poskramiajmy kułackich zdzierców i spekulantów, stawiajmy 
pod pręgierz opinii publicznej leniów, pijaków i kułackich 
zauszników,

Chłopi i chłopki, przez aktywny udział w pracy samorządu 
spółdzielczego umacniajmy gminne spółdzielnie Samopomo
cy Chłopskiej, czuwajmy nad należytym zaopatrzeniem spół
dzielni i nad sprawiedliwym rozdziałem towarów dla wsi.

Czuwajmy nad należytym wykonywaniem dekretu o pomo
cy sąsiedzkiej - dekret ten to oręż chłopa pracującego w 
walce z kułackim wyzyskiem.

Stójmy na straży praworządności ludowej - przestrzeganie 
praw Polskiej Rzeczypospolitej Ludowej - to podstawowy 
obowiązek każdego organu władzy i każdego obywatela.

Naprzód do walki o coraz lepsze życie wszystkich lud/i 
pracy, o pomyślność i rozkwit naszej ukochanej Ojczyzny.

Niech żyje braterska współpraca PZPR-owców, ZSL-owców 
i bezpartyjnych dla rozwoju gospodarki, kultury i dobrobytu 
wsi polskiej.

Niech żyje Polska Zjednoczona Partia Robotnicza - kie
rownicza siła narodu polskiego w walce o zabezpieczenie 
i utrwalenie niepodległości Ojczyzny, w walce o pokój i so
cjalizm.

Niech żyje i rozkwita nasza Ojczyzna - Polska Ludowa.

Na konferencjach sierpniowych 
nauczyciele woj. koszalińskiego 
przygotowali się do całorocznej pracy

cującego chłopstwa, zjednoczo
nego pod sztandarem Frontu 
Narodowego, na rzecz walki o 
trwały pokój 1 plan (sześciolet
ni. • • •

Przeszło pięć tysięcy eeób' 
wzięło udział w obchodzie do
żynek powiatu złotowskiego.

Uroczystość zapoczątkowało 
otwarcie powiatowej wystawy 
rolniczej.

Na przestrzeni ponad 3 tyś. 
metrów* ustawiono pawilony 
obrazujące rozwój wsi złotow- 
sklej w okresie władzy ludo-’ 
wej. Na wstępie: aleja przo
downików. Są tu duże port ro
ty przodujących ludzi powla-> 
tu. Oto Władysław Goo —i 
chłop indywidualny z Tarnów-- 
kj. Który wykonał Już w 100 
proc, obowiązki wobec pań
stwa. Dalej przewodniczący 
RZS w Sokolnle — Lucjan 
Slawtezyńskl, dobry organi
zator pracy zespołowej, ml o-' 
dy brygadzista RZS Kamień 
Albin Cichy, który reprezen- 
tował młodzież województwa 
na Festiwalu w Bukareszcie 
1 inni.

Niezwykle interesujące eą 
pawilony I stoiska spółdzielń 
produkcyjnych.

Plansze j wykresy zdobiące 
ściany pawilonu spółdzielców 
z gromady Prochy, obrazują! 
Jak dzięki racjonalnej zespoto 
wej gospodarce, wydajność z 
1 hektara wzrosła przeciętnie 
o 2 q. Spółdzielcy z Pogó
rza osiągnęli w roku bieżącym 
23 q pszenicy 1 50 proc, lnu 
włóknistego z hektara.

Z wielkim zainteresowa
niem oglądają zwiedzający 
stoisko średniorolnego chłopa 
a gromady Paruszkj Józefa 
Cichonia. Są tu niezwykłej 

(Dokończenie na str. 2)

„Siła nasza w Jedności — 
mówi on wśród oklasków — 
życzymy Międzynarodowemu 
Związkowi Studentów i wszy# 
kim organizacjom studenckim 
dalszych sukcesów w umacnia 
nlu sil młodzież^ studenckiej, 
w zacieśniaj Jedności studen 
tów świata".;

Dnia 29 sierpnia w Wydz. 
Oświaty Woj. RN z udziałem 
pełnomocnika 1 Inspektorów 
Ministerstwa Oświaty odbyło 
się podsumowanie konferencji 
sierpniowych.

Sprawozdania złożone na ze 
braniu, podsumowującym kon 
ferencje sierpniowe wykęjąły, 
że poziom konferencji w roku 
bieżącym znacznie podniósł 
się. ożywione dyskusje dowio
dły , iż nauczycielstwo Ziemi 
Koszalińskiej mocno związane 
Jest z szeregami budowni- 
czych nowego życia.

Niemniej jednak dyskusje 
na konferencjach wykazywały, 
że nauczycielstwo niejedno
krotnie nie rozumie w pełni 
Jakie korzyści płyną z konfe
rencji, nie umie korzystać z 
doświadczeń innych 6zkół, nie 
potrafi wreszcie wychwycić 
wytycznych do pracy na nowy 
rok szkolny — co jest prze
cież zasadniczą tematyką kon
ferencji,

W podsumowaniu konferen 
cjl okazało się. że wiele szkół 
w naszym wojewpcjjtwle nie 
będzie mogło przystąpić do 
otwarcia nowego roku szkolne 
go w przewidzianym terminie, 
z powodu nleukończonyćh do
tychczas remontów szkół.

Co gorsze — kierownicy 
Wydziałów Oświaty Powiato
wych Rad Narodowych nie 
zawsze orientują elę w eytua-

W wykonaniu rocznego planu obowiązkowych dostaw zbo
ża w dalszym ciągu przoduje pow. Bytów, który do dnia 27 
sierpnia wykonał 53,9 proc, planu rocznego, przed powiatem 
Miastko 40,3 proc, oraz pow. Drawsko 33,8. Opóźniają po
ważnie obowiązkowe dostawy, powiat Koszalin — 10,6 proc, 
planu, pow. Człuchów 14,2 proc, oraz powiat Stupsk 14,3 
proc.

W pozostających w tyle powiatach, obok słabej pracy 
uświadamiająco - politycznej oraz organizacyjnej, brak jest 
radal codziennej, operatywnej kontroli wykonywania pla- 
r.ów. W wielu powiatach brak jest konkretnych harmonogra
mów i planów omłotów. Dlatego teł omłoty przeprowadzane 
są żywiołowo i wiele agregatów młocarnianych wykorzystywa
nych jest w minimalnym procencie. Nie zadowalający jest 
rewnież stan techniczny agregatów oraz mała ilość zawar
tych przez POM-y umów na omłoty.

TRZEBA POMOC W OMŁOTACH CHŁOPOM GMINY 
ŚWIESZYNO

Wskutek niedostatecznej pracy GOM I POM Dobrzyca 
omłoty w gminie Świeszyno (pow. koszaliński) nie przebie
gają sprawnie. W gromadzie Raduszka np. są dwa ogrega- 
ty młocarniane, które więcej stoją, niż młócą. Agregaty te 
często ulegają uszkodzeniu, gdyż zostały źle wyremontowa
ne, a na sygnały chłopów kierownik GOM ob. Moldon naj
częściej pozostaje głuchy.

Sprawnie przebiegają dostawy dla państwa w gromadzie 
Mierzyno. Z gromady tej jedynie dwóch chłopów nie za
wiozło dotychczas zboża na punkt skupu, pozostali zaś nie
mal już w całości wykonali swe plany. W Mierzynie dobrze 
pracuje podstawowa organizacja partyjna. Pierwsi wykonali 
tu swe obowiązki wobec państwa, sekretarz organizacji par
tyjnej tow. Antoni Margos i sołtys tow. Stonislaw Wierzbow
ski.

Nie przyszedł z należytą pomocą w omłotach chłopom 
gminy Świeszyno POM Dobrzyca. Ob. Szulc z tego POM-u, 
jeszcze w r. ub. wziął od chłopów motor spalinowy i zwrócił 
go dopiero z powrotem niedawno, ale motor ten nie nadaje 
się już do użycia. W r. b. POM również wziął dwa motory 
spalinowe z gminy do remontu i miał je zwrócić naprawione 
w ciągu 3 dni. Minęły już trzy tygodnie, a motorów jak nie 
ma, tak nie ma. Cóż wy na to, towarzysze z POM Dobrzyca 
i GOM w Świeszynie?

T. Ch.

III dzień Światowego Kongresu Studentów 

Młodzież akademicka świata 
manifestuje swą jedność 

w walce o prawo do nauki, o pokój i szczęśliwą przyszłość

W dniu wczorajszym od- 
bj ły się w powiatach 
naszego województwa trądy 
cyjne obchody dożynkowe. 
Robotnicy rolni, spółdzielcy, 
chłopi 1 traktorzyści dokonali 
na nich podsumowania wyni
ków całorocznej pracy, poka
zali Jak wieś zwycięsko reali
zuje zadania planu sześclo 
letniego, zwiększa produkcję 
rolną j hodowlaną, Jak wyko
nuje swe obowiązki wobec 
państwa, zwiększa swój udział 
w walca o trwały pokój.

W zgromadzeniach 1 barw
nych korowodach dożynko
wych wzięli również udział 
robotnicy z pobliskich zakła 
dów pracy. Ich obecność — to 
zewnętrzny wyraz zacieśniają
cego się sojuszu robotniczo- 
chłopskiego. W wielu gminach 
nie zabrakło również przedsta
wicieli wojska. Wszędzie ba
wiono się wesoło | radośnie. 
Zespoły robotnicze 1 miejsco
we zespoły wiejskie wystąpiły 
w bogatym repertuarze arty
stycznym. Wczorajsze dożynki 
były potężną manifestacją pra-

klem położyć kre6 barbarzyń 
sklej wojnie kolonizatorów 
przeciwko naszemu narodowi. 
Wyrażamy pełne poparcie dla 
działalności MZS, którego Je
dnym z haseł Jest walka z u- 
clsklem kolonialnym"'.

Rozbrzmiewają' gorące, 
burzliwe oklaski, gdy na try
bunę wchodzi przewodniczący 
delegacji studentów radzie
ckich Aleksie) Rapochln. W 
Imieniu 6etek tysięcy studen
tów radzieckich przekazuje on 
uczestnikom Kongresu najser
deczniejsze pozdrowienia I ży
czenia owocnych obrad.

Z wielkim zainteresowa
niem słuchają zebrani słów, o 
wspaniałych osiągnięciach 
młodzieży ZSRR, która ma 
wszechstronne możliwości nau 
kl I rozwoju. Obecnie w 
ZSRR czynnych Jest 900 wyż 
szych uczelni I Instytutów, w 
których studiuje 1.527 tys. 
młodzieży; tj. 12-krotn!e wię
cej, niż studiowało na wyż
szych uczelniach Rrejt car
skiej. O dalszym potężnym roz 
wolu nauki radzieckiej świad 
czy fakt, że tylko w ciągu lat 
powojennych powstało 150 
nowych wyższych uczelni. — 
Zgromadzeni żywo oklaskują 
tc słowa..

Kończąc swe - przemówienie 
Rapochln podkreśla, fż główną 
przeszkodą w zacieśnianiu 
współpracy międzynarodowej, 
w zacieśniani^,współpracy stu 
dentów Jest „zimna wojna". 
Wyraża on nadzieję, iż je
dność młodzieży i zacieśnie
nie przyjaźni pomiędzy mło
dym pokoleniem świata przy
czyni się do rozładowania na
pięcia międzynarodowego^

WIEŚ KOSZALIŃSKA WESOŁO I RADOŚNIE 
OBCHODZIŁA DOŻYNKI



VII sesja Zgromadzenia Ogólnego NZ
zakończyła obrady

• NOWY JORK. W piątek 
przed południem na plenarnym 
posiedzeniu Zgromadzenia O- 
gólnego NZ odbyło sle głoso
wanie nad projektami rezolu
cji zgłoszonymi 1 przegłosowa
nymi poprzednio w Komisji 
Politycznej w sprawie koreań
skiej konferencji politycznej.

Przed . przystąpieniem do 
glosowania nad poszczególny

mi projektami rezolucji, zabrał 
głos delegat Indii Menon, któ
ry oświadczył, że Indie rezy
gnują z udziału w konferencji 
politycznej i prosił o wycofa
nie zgłoszonej w tej sprawie 
rezolucji Anglii, Kanady, Au
stralii i Nowej Zelandii.

W głosowaniu projekt rezo
lucji 15 państw ze Stanami 
Zjednoczonymi na czele przy
jęty został 43 głosami prze
ciwko 5, przy 10 wstrzymują
cych się.

55 głosem! prteciwko 1 
(kuomlntangowlec), przy 1 
wstrzymującym się, postano
wiono zaprosić Związek Ra
dziecki do udziału w konfe
rencji pod warunkiem, lż 
..życzyć sobie tego będzie 
strona przeciwna".

Wniosek o skreślenie za
strzeżenia w sprawie udziału 
Związku Radzieckiego w kon
ferencji politycznej uzyskał 14 
głosów przeciwko 34, przy 
8 wstrzymujących się.

Projekt rezolucji radziec
kiej, zalecający zwołanie kon
ferencji politycznej według 
typu ,.okrągłego 6tołu" z u- 
dzlałem 15 państw, w tym sze
regu państw neutralnych, zo
stał odrzucony 42 glosami 
przeciwko 5, przy 12 wstrzy
mujących się.

54 głosami przeciwko 3 
przy Jednym wstrzymującym 
się. Zgromadzenie przyjęło 
projekt rezolucji, który „po
leca sekretarzowi generalnemu 
przekazanie Centralnemu Rzą
dowi Ludowemu Chińskiej Re 
publiki Ludowej 1 rządowi Ka 
reańskiej Republiki Ludowo- 
Demokratycznej propozycji w 
kwestii koreańskiej, zgłoszo
nych na trzeciej części VII 
6esjl 1 zaleconych przez nią 
wraz z protokółami obrad Zgro 
madzenla Ogólnego w danej 
kwestii oraz przedstawienie

(Dokończenie z 1 str.) 
wielkości warzywa 1 nowe od
miany roślin zbożowych. Po
kaźne grupy gromadzą się 
wokół stoiska maszyn i narzę
dzi rolniczych. Przewodniczą
cy spółdzielni produkcyjnej 
w Buczku Nowym, Marcin 
Wiktorowski* notuje jaką wy
dajność osiąga kosiarka ciąg
nikowa produkcji radzieckiej 
,.15 hektarów w ciągu 13 go
dzin, zastępuje prace 9 koni 
i 3 ludzi".

W pawilonie hodowlanym 
są piękne wysokomleczne kro
wy i wartościowe okazy trzo
dy chlewnej ze spółdzielń pro 
dukcyjnych 1 PGR-ów.

Tablice 1 wykresy znajdują
ce 61? na wystawie ilustrują 
wzrost produkcji zbóż' kłoso
wych, ziemniaków, buraków 
cukrowych i innych upraw. W 
roku 1953 uzyskano dwukrot
nie więcej zbóż kłosowych w 
porównaniu z rokiem 1950, 
przeszło o 50 proc, wzrosła 
piodukcja zlemplaków 1 bura
ków cukrowych. Wśród zwie
dzających wystawę są chłopi 
gminy Zakrzewo, ■ którzy dla 
uczczenia obchodu dożynek 
manifestacyjnie odstawili na 
punkt skupu przeszło 60 ton 
zboża.

W radosnym obchodzie do 
ż.ynek wzięło udział 64 przodu 
Jących chłopów powiatu, któ
rzy z rąk gospodarza uroczy
stości, przewodniczącego Pre
zydium T*RN'otrzyma! i dyplo
my uznania. Średniorolny 
chłop z gromady Kleszczyna 
Stefan Szwcdzlak — delegat 
powiąju na centralne dożynki 
w Szczecinie, był głęboko 
wzruszony w momencie wrę
czania wieńców dożynkowych 
Dobrze pamięta on czasy, kle 
dy chłopi zmuszeni byli spla
tać wieńce z kłosów swoim wy 
zyaklwaczom — obszarnikom.

Przodownik pracy POA1 
otrzymuje wieniec dożynkowy 
z rak snółdzlo’ców z Potullc, 
spółdzielcy ’z Zoleźnlcy wrę- 
c-ala Wlenie’’ chłopom indvwl- 
dua’nvm r Zakrzewa, chłoń! 
z Gronowa przynoszą swój 
plon gozpcdarzowl powiatu

przewodniczącemu PRN, spół
dzielcy z Gronowa dają kłosy 
przeplatane kolorowymi wstę
gami przodującym chłopom ln 
dywidualnym: Władysławowi 
Radtke 1 Damazemu Adamskie 
mu. * * «

W powiecie koszalińskim 
obchody dożynkowe odbyły się 
w Bobolicach, Dobrzycy, Wy- 
szewle i Mścicach, Wręczono 
na nich przodującym chłopom 
i robotnikom PGR ponad 60 
dyplomów uznania. Bardzo u- 
roczysty przebieg miały uro
czystości w Bobolicach, w któ
rych uczestniczyło prawie 2 
tysiące osób. Wzięli w nich 
także udział robotnicy z ZPW, 
ekipą robotnicza z koszaliń
skiego browaru oraz przedsta
wiciele wojska, którzy wystą- 
pili z bogatym programem ar
tystycznym.

Chłopi gromady Chociwle 
przyjechali na dożynki woza
mi udekopowanymi zielenią 1 
transparentami, przywożąc 
równocześnie do punktu sku
pu ponad 8 tón zboża. W cza
sie uroczystości przemawiał 
przodujący chłop Stanisław 
Chanuslak, który przed termi
nem wykonał wszystkie swoje 
obowiązki wobec państwa. Wy 
stąpił on z apelem, ażeby chło
pi gminy Bobolice poszli za 
Jego przykładem i do dnia do
żynek centralnych wywiązali 
się całkowicie ze wszystkich 
dostaw i świadczeń finanso
wych.

W gminie Wyazewo wręczo
no dyplomy uznania 11 przo
dującym chłopom, m. ln. Pio
trowi Krzywlńsklemu z Wyszo- 
borza, Józefowi Baduszkow! ze 
Szczygllna 1 robotnicy PGR 
Leokadii Lltke. W uroczysto
ściach dożynkowych w Mści
cach brali udział członkowie 
spółdzielni produkcyjnej z Go- 
rzebońdzla. którzy pierwsi w 
powiecie koszalińskim całko
wicie wywiązali się z dostaw 
zboża. Z załadowanymi wozami 
przyjechali także na dożynki 
w Dobrzycy chłopi gromady 
Wlerzchomlno 1 Słowlenkowo. 
Manifestacyjnie przywieźli oni 
do punktu skupu ponad 16 ton 
zboża.V

sprawozdania, Jeśli zostanie to 
uznane za potrzebne".

• • •

NOWY JORK. Dnia 28 bm. 
na popołudniowym posiedzeniu 
plenarnym Zgromadzenia O- 
gólnego NZ odbyła się dysku
sja nad projektem rezolucji, 
który, po wyrażeniu zadowo
lenia z podpisania rozefmu w 
Korei, wychwala wojska llsyn- 
manowskle 1 .wojska Narodów 
Zjednoczonych", uczestniczące 
w agresji w Korei.

Projekt rezolucji poparty 
został przez delegacje Stanów 
Zjednoczonych, Australii 1 sze
regu innych krajów.

Szef delegacji radzieckiej, 
wiceminister Wyszyński, ujaw
nił istotny charakter tej rezo
lucji, która, Jak podkreślił, sta 
nowi próbę gloryfikowania a- 
g resor a w Korei ą zniekształ
cenia historii.

Rezolucja ta — powiedział 
wiceminister Wyszyński — za
wiera elementy, które /nogą 
być ocenione jako wroga de
monstracja wobec Związku Ra 
dztecklego. narodu koreańskie
go i Chińskiej Republiki Ludo
wej. Zapowfadaląc, że Zwią
zek Radziecki głosować będzie 
przeciwko tej rezolucji, która 
fest niegodną narodów zjedno
czonych. wiceminister Wyszyń
ski stwierdził, że kłamstwo, 
które rezolucja uslłule uwiecz
nić. dawno Jut zostało zdema
skowane przy pomocy doku
mentów, Jakie Związek Ra

dziecki przedstawia? <jd roku 
1950 począwszy i które wska
zują wyróżnię, lż odpowie
dzialność za wojnę w Korei 
spada na obcych interwentów i 
rząd Lj Syn Mana.

Następnie zabrał głos prze
wodniczący delegacji polskiej 
wiceminister Na-szkowskl, pięt
nując zakłamany i obłudny 
charakter zgłoszdnej rezolucji 
1 wzywając do jej odrzucenia

Przedstawicielka Czechosło
wacji Sekanlnova oświadczyła, 
że proponowana rezolucja sta
nowi wyrzeczenie 61ę zobowią- 
zań uroczyście przyjętych 
przez kraje, które podpisały 
Kartę NZ. Przypomniała ona, 
że Związek Radziecki dążąc 
do położenia kre.su przelewowi 
krwi w Korei, niejednokrotnie 
wzywał do zaprzestania dzla 
łań wojennych.

Sekan!nova oświadczyła, że 
miliony miłujących pokój ludzi 
na całym świecie nie mają by
najmniej wątpliwości co do 
tego, kto ponosi odpowiedzial
ność za wojnę w Korei, któna 
w istocie rzeczy była wojną 
Stanów Zjednoczonych prze
ciwko narodowi koreańskiemu.

Wspomniana wyże! rezolu
cja została przvjęta 52 głosa
mi przeciwko 5.

Po głosowaniu przewodni
czący Zgromadzenia Pearson 
dokonał zamknięcia VII sesll 
Zgromadzenia Ogólnego NZ 
która z dwoma przerwarńl 
trwała od października ubie
głego roku.

Ludność NRD wyraża wdzięczność 
rządowi ZSRR za pomoc i poparcie 

interesów narodu niemieckiego
BERLIN. Ludność NRD 

pozostaje nadal ped głębokim 
wrażeniem wyników rokowań 
moskiewskich między rządem 
radzieckim a delegacją rządo
wą NRD. Na terenie NRD od 
bywają się liczne wiece i ze
brania. Dnia 28 bm. odbyły 
się w 8 okręgowych miastach 
NRD wiece, poświęcone wynl 
kom rokowań między rządem 
radzieckim a delegacją rządo
wą NRD, W wiecach uczestnl 
czyło ponad 200 tysięcy osób. 
Przemówienia wygłosili człon 
kowle delegacji rządowe! 
NRD.

Pod znakiem głębokiej 
wdzięczności dla rządu radzie 
cklego za szczere wyrazy przy, 
jaznych uczuć wobec narodu 
niemieckiego i za konkretne

kroki podjęte w celu oslągnlę. 
cla jedności Niemiec 1 pod
niesienia poziomu życia ludno 
ścl NRD — odbył się 28 bm. 
w Erfurcle wleć z udziałem 
50 tys. osób.

Na wiecu w Szwerynle z 
udziałem 12 tys. osób przema 
wiał przewodniczący Związku 
Wolnej Młodzieży Niemieckiej 
(FDJ), członek delegacji rzą
dowej E. Honoecker.

W Poczdamie odbył s'ę 
wlec, w którym wzięło udział 
15 tys. osób. Przemówienie 
poświecone wynikom rokowań 
mosBnwsklch wygłosił czło
nek delegacji rządowej P. Flo- 
rln.

Masowe wiece odbyły się 
również w wielu innych mia
stach 1 wsiach NRD.

Przed wyborami w Niemczech zach.
WŁADZE BONSKIE 

WZMAGAJĄ TERROR 
I REPRESJE WOBEC PARTII 

DEMOKRATYCZNYCH
J ORGANIZACJI 

MASOWYCH
BERLIN. Jak podaje agen

cja ADN, władze bońskle — 
w miarę zbliżania się terminu 
wyborów do nowego bundesta 
gu (niższa izba parlamentu) — 
wzmagają terror 1 represje wo 
bec partii demokratycznych 1 
organizacji masowych.

Z Dolnej Saksonii donoszą 
o cora.z częściej powtarzają
cych się wypadkach rozwlązy 
wanla i rozbijania zebrań 
przedwyborczych Komunisty
czne! Partii Niemiec. W osta 
tnlch dniach silna grupa zwer 
bowanych przez partię rządo 
wą terrorystów usiłowała roz
bić wiec przedwyborczy KPD 
w Zeven.

Nadburmlstrz Stuttgartu 
wydał zakaz odbycia w nie
dzielę wiecu KPD, na któ
rym przemawiać miał przewo
dniczący Partii Komunistycz
nej, Max Relmann.

MONOPOLIŚCI I KOSCIOŁ 
FINANSUJĄ ADENAUERA

BERLfN. Agencja ADN 
donosi, że według danych u-

kazującego się w Monachium 
czasopisma „Deuteche Wo- 
che", zachodnio - niemieckie 
banki 1 firmy przemysłowe 
wyasygnowały 8 milionów ma 
rek fundusz przedwybor
czy partii adenauerowskiej. 
Kościół katolicki z Inicjatywy 
kardynała Kolonii Frlngsa 
przeznaczył na ten cel 1,5 
miliona marek. Z funduszu 
wyborczego rządu bońsklego 
wpłynęły 2 miliony marek 
Amerykanie wnieśli za pośred 
nlctwem swego wysokiego ko
misarza do przedwyborczego 
funduszu Adenauera 6 mlllo-, 
nów marek.

* * *
WIEDEŃ. Dziennik austrla 

ckl „Der Abend" zamieścił 
następujące doniesienie z 
Bonn: Według oświadczenia 
Jednego z wybitnych działaczy 
CDU fundusz wyborczy Ade
nauera w wysokości 75 milio
nów marek składa się i nastę
pujących wpłat: 6 milionów 
marek przekazał Adenauęrow! 
wysokj komisarz USA Conant: 
„zjednoczenie przemysłowców 
zachodnio - niemieckich", któ 
re w 6wolm czasie finansowa
ło Hitlera, wpłaciło tfkolo 50 
milionów marek, kościół ka
tolicki -—1,5 miliona oraz ban 
ki — 18 milionów.

Przegląd wydarzeń
„Niemcy mogą się stać — albo jednym z najważniejszych 

czynników utrwalenia pokoju i bezpieczeństwa w Europie, 
albo głównym europejskim ogniskiem nowej agresji" — 
oświadczył prezydent Niemieckiej Republiki Demokratycz
nej, Wilhelm Pieck w przemówieniu wygłoszonym do de
legacji rządowej NRD po jej powrocie ze Związku Radzie
ckiego. i

Temu, żeby Niemcy stały się tym czynnikiem pokoju 
w Europie, żeby przekreślone zostały zbrodnicze piany im
perialistów, zmierzające do przekształcenia Niemiec w o- 
gnlsko nowej agresji, służy konsekwentna polityka Związ
ku Radzieckiego, służą niestrudzone wysiłki wszystkich 
krajów obozu pokoju i demokracji, służy wołka narodow 
europejskich, a w tym również narodu niemieckiego.

Dla walki tej. dla przyspieszenia PokoJowego rozwiąza
nia problemu niemieckiego olbrzymie znaczenie mają Po
prowadzone ostatnio w Moskwie skowania
dem ZSRR a delegacją rządową NRD. Podjęte w *Jnlku 
rokowań decyzje, zmierzające do umocnienia gospodarcze
go I politycznego NRD, ostoi walki narodu niemieckiego 
o pokojowe zjednoczenie swej ojczyzny, są nowym krokiem 
naprzód na drodze do rozwiązania tego palącego problemu 
międzynarodowego, Jakim Jest sprawa niemiecka.

* . -*
POTĘŻNY CIOS -

Jak wynika z pierwszych doniesień prasowych, decyzje 
podjęte w Moskwie wywołały olbrzymie wrażenie w całych 
Niemczech, stając się dla milionowych rzesz patriotów nie
mieckich jeszcze jednym bodźcem dla wzmożenia walki 
przeciwko .remiiltaryzacjl Niemiec zachodnich o pokojowe 
zjednoczenie Niemiec. Jak doniosła prasa berlińska „ty. 
siące ludzi gromadziło się w miastach NRD koło megafo- 
nów, aby wysłuchać treści komunikatu, a specjalne wy- 
danie „Neues Deutschland" wyrywano sóble po prostu 
z rąk. Tego wrażenia, jakie na Niemcach wywarły decyzjo 
podjęte w Moskwie, znaczenia, Jakie dla wzniesienia się 
na jeszcze wyższy poziom walki narodu niemieckiego ma 
wynik moskiewskich rokowań, nie jest w stanie ukryć na
wet reakcyjna prasa mocarstw zachodnich. Imperialistów 
niepokoi zwłaszcza fakt, iż porozumienie moskiewskie mo
że mleć poważny wpływ na wynik wyborów w Niemczech 
zachodnich, że mobilizując patriotów zachodnio - niemiec
kich do Jeszcze intensywniejszej walki przeciwko znlenawi. 
dzonemu reżimowi Adenauera, spowoduje spadek szans 
wyborczych amerykańskiego pupilka.

Doniosłe decyzje podjęte w Moskwie, są potężnym cio
sem zadanym planom zachodnio - niemieckich odwetow
ców i ich zaatlantyckich protektorów.

DzK, do świadomości coraz większej liczby ludzi, do
ciera przekonanie, że rozbicie Niemiec, że amerykańska 
polityka w stosunku do Niemiec stanowi groźbę dla wszyst
kich narodów europejskich, groźbę.dla pokoju w Europie. 
Dlatego też coraz gorętszym, coraz powszechniejszym po
parciem narodów cieszą się niestrudzone w’yslłkl Związku 
Radzieckiego, zmierzające do pokojowego rozwiązania 
problemu niemieckiego.

Naród polski, przeciwko któremu przede wszystkim 
wymierzone są zbrodnicze plany odwetowców, bierze czyn
ny udział w tej walce o zabezpieczenie przed nową groźbą 
agresji ze strony niemieckiego militaryzmu. Naszą dumą 
jest, że my również wnieśliśmy swój wkład w dzieło poko
jowego uregulowania problemu niemieckiego, zrzekając się 
dalszych spłat reparacji od NRD, a tym samym przyczynia
jąc sle do umocnienia Niemieckiej Republiki D»«nkratycz- 
nej.

CORAZ BARDZIEJ IZOLOWANI
«»»

Głos polski rozbrzmiewa wszędzie, gdzie toczy flę wal
ka o pokój, walka o zwycięstwo idei rokowań, o pokojo
we rozwiązywanie spornych problemów. Z cała siłą głos 
ten zabrzmiał z trybuny ONZ, gdzie w czasie obrad Ko
misji Politycznej Zgromadzenia Ogólnego przedstawiciel 
Polski wiceminister Naszkowski zgłosił pełne poparcie dlą 
rezolucji radzieckiej, zmierzającej do tego, by konferen
cja polityczna w sprawie pokojowego rozwiązania proble
mu koreańskiego stała się rzeczywistą konferencją poko
jową, której wyniki przyczyniłyby się do dalszego odprężę 
nla międzynarodowego, a przez to do umocnienia pokoju 
światowego.

J BRUDNE KONSZACHTY

Pragnąc za wszelką cenę nie dopuścić do ućhwalenli’re
zolucji radzieckiej, zmierzającej do tego, by konferencja 
w którel wzięłoby udział 15 państw, miała Istotnie pełne 
szanse doprowadzenia do odprężenia sytuacji na Dalekim 
Wschodzie, delegacja amerykańska poczyniła szereg go
rączkowych kroków. Jednym z nich to konszachty z dele- 
gacją francuską. W zamian za zoboMazanle, źe Francia 
nie poprze sprawy udziału Indu w Knnferencll Po1ltvcz- 
nP ,.1" s,rrawie Korei> delegat USA Lodee przyrzekł fran
cuskim Imperialistom głosowanie przeciwko umieszczeniu na 
porządku obrad Rady Bezoleczeństwa snrawy Maroka zgło 
wiadomo" w W' rkFa,ÓW az’?‘yck,ch 1 arabskich. Jak 
wiadomo, w Maroku francuscy Imperialiści dopuścili sio 
ostatnio nowych aktów gwałtu | beznrawla. m In deportu
jąc sułtana Maroka, który nie chclał być uległymP woli 
francuskich kolonizatorów. megiym wolt

Te brudne, zakulisowe konszachty delegacji francuskiej 
spotkały się z ostrą krytyką nawet burźuazyjnej prasy fran
cuskiej, która w zrezygnowaniu przez delegata francuskie
go z popierania udziału Indu w Konferencji Politycznej w 
sprawie pokojowego rozwiązania problemu koreańskiego 
wddzl jeszcze jeden przejaw podporządkowania się woli 
Waszyngtonu.

ROZWIANE ZŁUDZENIA

Ostatnie tygodnie przyniosły wiele wydarzeń, które 
winny przyczynić się do ostudzenia co gorętszych głów ame
rykańskich podżegaczy wojennych. Ale takim wydarzeniem, 
które już niczym zimny prysznic, podziałało na krewkich 
polityków z USA. był radziecki komunikat o doświadczal
nej eksplozji bomby wodorowej w ZSRR. Ostatecznie roz
wiane zostały złudzenia o rzekomym „monopolu" imperia
listów na bombę wodorowa. >

T. GUMOWSKI /

Budżet
Stanów Zjednoczonych - 
wyrazem polityki wojennej

WASZYNGTON. 27 sierp
nia br. biuro prasowe prezy
denta Eisenhowera ogłosiło 
sprawozdanie o budżecie USA 
na rok finansowy 1953/54.

Ogólna suma wydatków wy- 
nlC61e w tym roku 72 miliardy 
100 mil. dolarów, czyli.dwukro 
tnie więcej niż w roku 1950. 
Z sumy tej przeszło 50 mlllar 
dów dolarów przeznacza się 
na zbrolenla. przy czym — Jak 
wiadomo — lwfa część tych 
funduszów ma być obrócona 
na uzbrolenle satelitów USA.

Przewidziane przez budżet 
kredyty na ubezpieczenia spo 
łoczne 1 służbę zdrowia są ml 
nlmalne 1 wynoszą zaledwie 
2.600 milionów dolarów.

Pomoc finansowa dla rolni 
ctwa zostalc w porównaniu z 
poprzednim rokiem finanso
wym zmniejszona o 242 mi
liony dolarów, a wydatki na 
subsydia dla bezrobotnych — 
o 14 milionów dolarów.

Po 6tronte wpływów w. bud 
żecle na rok finansowy 
1953/54 figuruje 6uma 
68.330 milionów dolarów

kre.su


WYSTAWA ROINICZO-GOSPODARCZAZ problemów organizacji pracy w spółdzielniach produkcyjnych

Jak pracuje brygada połowa w Skrzatuszu

Dnia 3’ llpca br. została otwa rt«. w Częstochowie doroczna 
wystawa Rolnlcao-Ooipodarcta pod nazwą ..Pokój — Praca — 
Socjalizm**. Wystawa Ilustruje dorobek przemysłu I rolnictwa 
polskiej Rzeczypospolitej Ludowej ze szczególnym uwzględnie
niem oslągnląó Aństwowych Gospodarstw Rolnych., spół
dzielczości produWyjnej, przem yslu maszyn rolniczycb, pol
skich mlczurlnowców ltp.

Na zdjęciu: chłopi oglądają maszyny rolnicze,
(rot. — CAF)

Podatek - sprawa nie drugorzędna

Głos ma nauczycielka wiejska
Wśród nauczycieli przewa

żały twarze młode, czasem na 
wet młodziutkie. Była między 
nimi 1 Jadwiga Maj, 20-letnla 
nauczycielka wiejska.

Kiedy zaczęła mówić, wyda 
wała ml się prawie dzieckiem. 
Wrażenie to pogłębiały Jesz
cze puszyste blond włosy i ja
sne, pogodne spo|rzenle. Nau
czycielka — myśl moja poble 
gla nagle do szkolnej lektury 
1 wywołała w pamięci obraz 
tamtej, o której zapamięta
łam. że mimo równie puszy
stych blond włosów, umarła 
na tyfus w zapadłej, nędznej 
wsi.

Możliwe, że Stanisława Bo
rowska tak właśnie wyglądała 
zanim zniszczyła Ją choroba. 
Była pewnie tylko trochę 6tar 
sra od Jadzi Maj ale niemniej 
chyba kochała swój zaw^Sd, 
Jeśli miała odwagę głosić swe 
Ideały nie poparte przez niko
go.

„Siłaczka" Żeromskiego u- 
marła, ponieważ nędza była 
silniejsza od jej Ideałów, u- 
marla, bo nie była potrzebna 
istniejącemu, kapitalistyczne
mu porządkowi.

Patrząc na Jadzię, mimo 
woli wróciłam do tej lektury. 
Jak bardzo zmieniło się życie, 
Jeśli , 20-letnla nauczycielka 
słuchana Jest z uwagą prze? 
doświadczonych pedagogów. 
Czy Stanisława Borowska mo
gła marzyć o tym, że Ją kto
kolwiek wysłucha?

A Jadzia, mimo tremy mó
wiła, Jak cd pierwszej klasy

klas rysunków 1 śpiewu. Lecz 
przede wszystkim uczyła Js 
miłości do ludowej Ojczyzny. 
Przez pieśni 1 wiersze, konkur 
sy czytelnicze, a nawet wy
cieczki.

Po wycieczce do przodują
cej spółdzielni w Widzewie, py 
łaniom nie było końca. A skąd 
ma spółdzielnia tyle zboża, a 
dlaczego tam tyle maszyn, 
kiedy u nas nie ma wcale.. 
Niektóre dzieci w wypracową 
nlu na ten temat pisały: chce 
my z rodzicami wstąpić do 
spółdzielni...

Dziatwa 1 młodzież ze szko
ły Jadwigi Maj garnie się do 
konkursów. opracowywania 
gazetek 1 albumów, chłopcy 
zaś lubią konstruować minia
turowe modele różnych urzą
dzeń technicznych. Ta zespoło 
wa praca przynlęsla dobre ,wv 
nikł — pierwsze miejsce w elt 
minacjach artystycznych 1 kon 
kursie czytelniczym oraz wy
różnienie w konkurąle tech
nicznym.

Za pomocą na pozór pro
stych środków nauczyciele Ko
bylnicy w tym 1 Jadwiga Maj, 
budzą zainteresowanie ucz
niów dla prac społecznych. 
Raz Jest to zbiórka złomu 1 
makulatury, (szkoła w Kobyl
nicy wykonała 400 proc, pla
nu) innym razem suszenie ziół 
pomoc w akcji żniwnej lub 
wykopkowej.

Konferencja sierpniowa, na 
której Jadwiga Maj, mimo 
tremy, poproslłą o głos, zamy 
ka roczny dorobek Jej pracy

Nasza spółdzielnia produk
cyjna w Skrzatuszu Już dwu
krotnie zdobyła sztandar przo 
dującej spółdzielni powiatu 
wałeckiego. W r. ub. pierwsi 
w powiecie ukończyliśmy żni
wa 1 przed terminem wywią
zaliśmy się z obowiązków wo
bec państwa. Również 1 w 
tym roku, mimo niedostate
cznej pomocy technicznej ze 
strony POM w Wałczu, szyb
ko | bez strat zebraliśmy zbo. 
ża z 180 ha 1 pragniemy do 
końca bm. w całości wykonać 
plan sprzedaży zboża pań
stwu.

Nasze osiągnięcia są w du
żej mierze wynikiem sprawne| 
organizacji pracy w spółdziel
ni, a szczególnie planowej, 
zorganizowanej działalności 
brygady polowej.

SPRZĘT PRZEKAZUJEMY 
PROTOKÓLARNIE

Nasza brygada połowa Uczy 
20 ludzi, którzy stanowią jej 
stały 6kład. W okresach pil
nych robót polowych Jak 
żniw, wykopków, omłotów ltp. 
zwiększa sle ona o kobiety 
1 młodzież — niestałych człon 
ków brygady.

Brygada połowa w naszej 
spółdzielni składa się zasadni
czo z dwóch grup — woźni
ców i grupy pieszej. W nie
których okresach roku, w za
leżności od potrzeb, organi
zujemy w ramach brygady 1 
Inne grupy. Tak np. w rb. 
wydzieliliśmy grupę budowla
ną, którei zadaniem było sta^ 
wlanie chlewni. W skład te) 
grupy wszedł Mieczysław 
Ptak, Franciszek Wodyga, 
Bronisław Łudzyn 1 Włady
sław Łobuz.

Ważnym usprawnieniem, 
które wprowadziliśmy u sie
bie Jest to, że brygadzie polo 
wej na stałe przydzielamy In
wentarz (konie, maszyny, wo
zy. narzędzia ltp ). W ten, spo
sób bowiem można wzmóc od
powiedzialność spółdzielców 
za wspólne mienie.

Inwentarz martwy naszej 
spółdzielni ujęty Jest w karto
tekach magazynu I znajduje 
się w zasadzie pod opieką ma
gazyniera. Gdy Jednak jakiś 
sprzęt potrzebny Jest bryga
dzie, wówczas ja, lako bryga
dier. przyjmuje go od maga
zyniera protokólarnie, a na
stępnie przekazuję pod oeo^ 
blstą odpowiedzialność po
szczególnemu członkowi bry
gady.

POM uważa, że Jeśli Jesteśmy 
przodującą spółdzielnią, to po 
moc jest już nam niepotrze
bna?

OMŁOTY — 
NA DWIE ZMIANY

Aby w terminie wykonać 
p’an sprzedaży zboża państwu, 
stworzyliśmy obecnie w na
szej spółdzielni specjalną gru
pę omłotową. Grupa omłoto- 
wa liczy 24 ludzi | składa się 
z dwóch podgrup. Podgrupa 
obsługuje młocarnlę w czasie 
jednej zmiany, gdyż pracę 
przy omlotach zorganizowa
liśmy na dwie zmiany.

Omłoty przeprowadzamy w 
tych okresach dnia, kiedy na
tężenie prądu Jest stosunkowo 
największe. Tak więc np. 
pierwsza zmiana rozpoczyna 
pracę Już około godz. 3-e| w 
nocy, a druga zmiana kończy 
omłoty wieczorem, gdy zaczy 
na się ściemniać.

Młocarnlę w czasie Jednej 
zmiany obsługuje 12 ludzi. 
Mają oni obowiązek omłóca- 
nią w tym czasie 4 ton zboża 
1 za wykonanie tej normy każ 
dy t członków podgrupy omło 
towel otrzymuje Jedną dniów
kę obrachunkową. Gdy zmla. 
na omłócl np. 6 ton zboża, to 
każdy z członków podgrupy o- 
młotowe) otrzymuje półtorej 
dniówki obrachunkowej.

Oczywiście, że w okresie 
omłotów przeprowadzamy rów 
nież przygotowania do zasie
wów Jesiennych, siejemy rze
pak 1 Jęczmień Ozimy. Pracę 
tę wykonują pozostali człon
kowi© brygady polowej.

OGNIWA ZDAŁY EGZAMIN

W roku bieżącym wprowa
dziliśmy w naszej spółdzielni 
ogniwowy system uprawy ro
ślin okopowyfh. , W skład o- 
gnlw weszły same kobiety. 
Ogniwową pierwszego ogni
wa. została wybrana Marla 
Król, zaś drugiego Aleksan
dra Suchanek. Ogniwa, te 
zdały egzamin. Kobiety współ 
zawodniczyły między 6obą | 
wszystkie prace pielęgnacyjne 
wykonały dobrze 1 w terminie 
tak. że spodziewamy 61ę wy
sokich plonów buraków ctikro 
wych, oastewnych 1 brukwi. 
W myśl wskazań I Krajowe
go Zjazdu Sjąóldzlelczości Pro 
dukcyjnej, wzorując się na 
doświadczeniach radzieckich 
kołchozów, wprowadziliśmy 
również premiowanie ogniw 
za uzyskanie Plonów wyższych

niż planowano. Jeśli np. o 
gnlwo Marli Król otrzyma 
plony wyższe niż przewidywał 
plan, to Jego członkinie w 
formie premii otrzymają 20 
proc, ponadplanowej nadwyż
ki plonów, która zostanie roz
dzielona w zależności od wy 
pracowanych dniówek obra
chunkowych.

• • •
Organizację pracy w naszej 

spółdzielni staramy się syste
matycznie ulepszać, gdyż Jest 
ona poważnym czynnikiem roz 
woju naszej wspólnej gospo
darki. Aby Jednak praca prze 
biegała u nas coraz sprawniej, 
koniecznym Jest, by POM w 
Wałczu więcej nam pomagał, 
więcej kontrolował pracujące 
na naszych polach brygady 
traktorowe.

Józef Michna 
brygadier połowy RZS 

w Skrzatuszu

Na stale i protolFBlarnie 
przydzielamy konie i uprząż 
woźnicom. Aby uniknąć nie
porozumień przy/rozdziale ko
ni, dobraliśmy Je najpierw od- 
powlednlo do pary, a następ
nie zrobiliśmy losowanie.

W OKRESIE PILNYCH 
ROBOT POLOWYCH — 

DOKŁADNE PLANY PRACY

W Rolniczym Zespole Spół 
dzlelczym w Skrzatuszu, upra
wiamy ogółem 320 ha z'eml. 
Uprawa tak dużego areału 1 
wykonanie zadań w dziedzinie 
podniesienia wydajności z hek 
tara, konieczność terminowe
go dokonywania prac polo
wych, wymaga należytego wy 
korzystania naszych sił i środ
ków. W tym zaś celu potrzeb 
ny Jest dobry plan pracy.

Jest Już zwyczajem w na
szej spółdzielni, że przed żni
wami, 6lewaml, wykopkami 
ltp. sporządzamy harmonogra. 
my pracy. Harmonogram pri 
cy przewiduje zadanie dla każ 
dego członka brygady, pracę, 
którą on ma wykonać w da
nym dniu, zawiera ściśle okre
ślone zadania dla traktorzy
stów, woźniców ltp., a przede 
wszystkim dokładne terminy 
ukończenia poszczególnych ro 
bót. W sporządzeniu harmo
nogramów z dużą pomocą 
przychodzi nam zawsze agro
nom re!onowv POM w Wat. 
czu.

Harmonogram musi być sy
stematycznie wykonywany | 
kontrolowany. Niewykonanie 
Jakiegoś punktu harmonogra
mu w terminie, z zasady poclą 
ga za sobą opóźnienie Innych 
prac. Tak było 1 w naszej 
spółdzielni w rb. Harmono
gram przewidywał, tż trakto
rzyści zakończą koszenie zbóż 
w 8-mlu dniach, zaś 8 par na
szych koni będzie w tym o- 
kresie dokonywało zwózki o- 
raz podorywkl. Tymczasem 
wskutek niedostatecznej kon
troli kierownictwa POM w 
Wałczu nad brygadą trakto
rową. traktorzyści przewleka
li koszenie zbóż 1 muslellśmy 
do pomocy skierować kilka 
par koni. W rezultacie opóź
niło nam to zwózkę zbóż, a 
przede wszystkim termin ukoń 
czenla podorywek.

W rb. POM w Wałczu 
mało uwagi poświęca naszej 
spółdzielni. Otrzymujemy złe 
ciągniki, bardzo rzadko zaglą
dają do nas mechanicy rejo
nowi 1 pracownicy wydziału 
politycznego POM. Czyż

innych. Uiścili oni całkowicie 
tegoroczne należności podatko
we.

Niestety mało Jest takich 
sołtysów jak Piotr Małycha 
z Dalewa, Stefan Szłapak z 
Pomlerzyna czy Wacław 
Frankowski z Slecina. którzy 
by codziennie troszczyli się o 
pełną realizację przez swe 
gromady podatku gruntowe
go. Np. gromada Zarańsko z 
sołtysem Bronisławem Wa- 
szczyklem na czele dłużna fest 
państwu tysiące złotych. 
Wielu aktywistów zalega z ra
tami podatku gruntowego, za
miast przodować 1 zachęcać 
pozostałych chłopów do naśla
downictwa. Np. w gminie 
Studnlca zalega z podatkiem 
m. In. 2 radnych, 2 sołtysów, 
2 członków obywatelskiej ko
misji podatkowej,

W gminach Swlerczyna, 
Drawsko. Wierzchowo. Stud
nlca 1 Rydzewo rady narodo
we i komitety gminne partii 
słabo troszczą się o wykona
cie planu wpływów podatku 
gruntowego, biernie czekają 
1 nie pobudzają Inicjatywy 
mas chłopskich, nie reagują 
na liczne próby uchylenia się 
od wpłacenia poszczególnych 
rat, nie przeprowadzają ma
sowego 1 społecznego inkaso
wania podatku. Nie widzą one 
przede wszystkim kreciej ro
boty wroga, kułaków i ich po
pleczników.

W gminach tych leży wiele
— trudno nhwet ustalić, Ile
— podań o ulgi podatkowe, 
czy o obniżenie zaległości z 
lat ubiegłych, które trzeba 
szybko załatwić w oparciu o 
ostatnią uchwałę Prezydium 
Rządu. * • •

Wnioski są oczywiste:
Powiatowe i gminne redy 

narodowe oraz komitety po
wiatowe 1 gminne partii, przy 
pełnej mobilizacji organizacji 
masowych i aktywistów bez
partyjnych powinny obok 
kampanii dostaw zboża
poświęcić wiele uwagi spra
wie polepszenia realizacji 
podatku gruntowego 1 Innych 
świadczeń finansowych na 
rzecz państwa.

Pełne i terminowe uiszcze
nie podatku gruntowego przez 
wieś drawska zapewni po
wszechna mobilizacja chłopów 
indywidualnych 1 spółdzielców 
droga pracy politycznej, u- 
śwladomlenia o celu 1 zasa
dach podatku gruntowego 
oraz o Jego przeznaczeniu np. 
w budżecie powiatowym dro
gą rozwinięcia współzawodnic
twa gromadzkiego i między
gminnego w realizacji świad
czeń finansowych wobec pań
stwa.

Trzeba, aby wszyscy aktywi
ści pośpieszyli się ze spłatą 
podatku. Należy też organizo
wać społeczne Inkasa należno
ści Dodatkowych.

Niemniej ważnym Jest bez
zwłoczne rozpatrzenie wszyst
kich podań i odwołań oraz 
zażaleń podatników, uwzględ
nić słuszne I uzp-adnlone, a 
skończyć z liberalizmem wo
bec tych wszystkich, którzy 
złośflwie i opornie zwlekąją 
ze spłata należności finanse, 
wych pań-stwu.

Ł K.

można 1 trzeba w dziecku 
kształtować ludowy patrio
tyzm, Jak od poetawy nauczy 
cielą zależą wyniki naucza
nia.

Jadwiga Maj od dzlecką ma 
rzyła o dwóch kierunkach 
nauki: artystycznym 1 pedago
gicznym. Jeszcze Jako mała 
dziewczynka gromadziła wo
kół siebie dzieciaki 1 opowia
dała.

Po wojnie, w której ważył 
się Jej 106, została nauczyciel
ką. Uczyła się w mieście, któ 
reniti Igor Newerly poświę
cił swoją powieść.

Stary Maj, ojciec Jadzi 
większość życia spędził w 
..Celulozie''. Wszystkie straj
ki pamięta.

Żal mu trochę było, że cór 
ka Jedzle do jakiejś tam Ko
bylnicy, o której dotychczas 
nie słyszał. Ale Jak Jest tam 
potrzebna, to niech Jedzle. 
To Już przecież nie te czasy, 
kiedy się dziecko na ponie
wierkę posyłało.

W 7-klasowe| szkole wiej
skiej 7ac*zęła więc Jadzia wy
chowywać dzieci. Od razu po
czuła 6lę wśród nich dobrze. 
Może dlatego, że ma dla nich 
serce otwarte 1 umie ładnie 
opowiadać.

Mądry 1 doświadczony kie
rownik szkoły Sawicki, prawi 
dłowo kierował jej rozwojem. 
Pomagał 1 uczył. Więc rosło 
w Jadzi poczucie własnej war 
tości 1 zapał do pracy.

Uczyła dzieci wszystkich

Wyliczać można by długo
Budowa w Złocleńcu szkoły 

11-letnleJ, a w Dratysku śred 
niej szkoły zawodowej 1 U- 
ceum pedagogicznego; budowa 
ośrodka zdrowia z podszplta- 
lem na 24 łóżka w Złocleńcu 
onaz rozbudowa lecznicy zwie- 
rząt, zwiększenie liczby karę-, 
tek pogotowia ratunkowego, 
urządzenie kin stałych w O- 
strowlcach i Swlerczynie, dłu- 
go 1 krótkoterminowe kredyty 
dla chłopów Indywidualnych 
1 spółdzielń produkcyjnych nu 
wzrost hodowlip zabudowanie 
się I rozwój gospodarki rolnej, 
rozbudowa Drawskich Zakła- 
dów Przemysłu Terenowego 
i Innych zakładów pracy. 1 
tak dalej...

Oto nie wszystkie zresztą 
Inwestycje dla wsi drawskiej 
z tegorocznego budżetu tere
nowego Powiatowej Rady Na
rodowej w Drawsku.

80 proc, tych wydatków fl 
nansuje państwo z dochodu 
ogólnonarodowego. Pozostałe 
20 proc., to zaplanowany 
wpływ podatku gruntowego z 
powiatu.

• * *

A Jak przedstawia się pro
centowo realizacja wpłat po
datku gruntowego przez wieś 
drawską do dnia 20 sierpnia:

nauczycielskiej. Zrobiła już 
coś nie coś. W tym roku 6zkol 
nym rosną jej zadania. Prócz 
dotychczasowych przedmio
tów Jadwiga Maj uczyć będzie 
nauki o Konstytucji, historii 
1 zoologii oraz prowadzić bę
dzie klasę II i IV jako wycho
wawca.

Jakże radośnie Jest wracać 
do wybielonej świeżo szkoły z 
Jej widnymi klasami i dzie
ciakami tak ciekawymi wszyst 
kiego co Je otacza, dopytują
cymi się stale o wszystkie 
sprawy, którymi żyją dorośli.

Dużo Jest pracy w szkole. 
Jadzia często plsze o tym do 
domu. Nie przypuszczała, ż? 
w szkole wleisklej może być 
tyle ciekawych zajęć.

Dumny Jest stary Maj ze 
swej córki i z Jej wyników w 
pracy. Listy od niej są dla 
niego największą radością, po 
twierdzeniem Istotnych zmian, 
Jakie zaszły w życiu wiejskie 
go nauczyciela. Dziś niemo 
żliwy jest los „Slłaczkl" Że
romskiego. Wszystkie „Siłacz 
kl“ naszych czasów mogą Jak 
nalpełnlej wcielać w życie 
młodzieńcze marzenia. Pań
stwu Ludowemu nie Jest obo
jętny los żadnej z nich,

„Siłaczkl" naszych czasów 
są jak Jadwiga Maj pełne ra
dości 1 życia, cenione 1 potrze 
bne społeczeństwu. Budują bo 
wiem nowe, szczęśliwe życie, 
kształtują nowego człowieka 
epoki szczęśliwego socjali
zmu.

Irena Lubojańska

gm. Złocieniec 45,1
m. 1Złocieniec 38,3
m. 1Kalisz 38,2
gm. Ostrowice 37,0
gm. Rydzewo 35,8
gm. Studnlca 33,7
gm. Wierzchowo 32,0
gm. Drawcko 26.6
gm. Swlerczyna 25,0

gm. Kalisz Pom
proc.
58,0

gm. Poźrzadło 56,8
m. Drawsko 46,5

Wieś drawska plan sierpnio
wy zrealizowała w 18,3 proc.

* * *
Kazimierz Jędrzejczak z 

Darskowa, Antoni Piórkowski 
z Kosobud 1 inni sołtysi m. In. 
z Żółtego 1 Białego Zdroju, 
pytani o przyczyny zalegania 
z podatkiem gruntowym, wzru
szają ramionami. „O pieniądze 
nie tak łatwo".

Uiściliby podatek gruntowy 
cl sołtysi 1 zatroszczyliby się 
lepiej o wpłacenie podatku 
przez Ich gromady, gdyby 
wiedzieli, że do sum podatku 
gruntowego wpłaconych przez 
cąły powiat państwo dokłada 
4 razy więcej pieniędzy wy. 
pracowanych przez klasę ro
botniczą i przeznacza tę gotów 
kę na rozwój gcapodarkl, kul
tury 1 zamożności wsi draw
skiej. gdyby wiedzieli, że pła
cąc podatek w terminie u- 
możllwiają planowe zrealizo
wanie budżetu dla Ich wsi. 
gdyby wiedzieli, że sprawie
dliwie rozłożony podatek grun
towy klasowo reguluje dochód 
gospodarstw wiejskich, że sta
nowi on Jedna z form udziału 
wal drawskiej w budownictwie 
podstaw socjalizmu w naszym 
kraju — ważnego ogniwa 
światowego obozu pokoju.

Niestety tej oczywistej praw 
dy o obowiązku terminowego 
uiszczenia podatku gruntowe
go nie wyjaśniono dotąd ani 
tym sołtysom, ani też Innym 
chłopom w powiecie draw
skim. A była ku temu okazja 
przy wręczaniu chłopom na
kazów płatniczych wymiaru 
podatku gruntowego.

Nic więc dziwnego, że 
chłonl Indywidualni 1 spół 
dzielnie nie podjęli współza
wodnictwa w spłacaniu po
datku gruntowego. Nie można 
ljowlem nazwać nawet na
miastką współzawodnictwa nie
konkretne wzywanie sle sołty 
sów I przewodniczących GRN 
do współzawodnictwa w pła
ceniu podatków przez swe 
gromady 1 gminy, podejmowa
ne bez wiedzy i udziału sa
mych chłopów.

Właśnie brak pracy poll- 
tyczno-uśwladamlającej wśród 
wsi pracującej 1 brak faktycz
nego współzawodnictwa w rea
lizacji świadczeń finansowych 
na rzecz państwa jest przy
czyna niskiego zrealizowania 
planów wpłat rat I, II 1 III 
tegorocznego podatku grunto
wego.

W powiecie drawskim w 
wykonaniu zobowiązań finan
sowych przodują spółdzielnie 
produkcyjne w Slecinle | Wą
soszu oraz chłopi Kazimierz 
Walus 1 Józef Drwiła z Bla 
lego Zdroju, Bronisław Paw 
łowski z .tewnopola. Franci
szek Sawicki z Drawska. Do
minik Worsław z Kosobud, 
Stanisław Chuknla z Gttyna, 
Józef Luta z Siennicy 1 wieiu



Źle się dzieje w zarządzie GS
w LejkowieDzień ZIEMI

KOSZALIŃSKIEJ
• Dla wszystkich, którzy 
ukończyli tegoroczny kurs 
żeglarski oraz dla tych, któ 
rzy posiadają Jakiekolwiek 
teoretyczne przygotowanie 
żeglarskie. Zarząd Woje
wódzki LPŻ — Wydz. Wo
dny, organizuje w Ośrodku 
Sportów Wodnych w Miel
nie praktyczną naukę że
glowania.

Kandydaci, nie odrywa
jąc się od 6wych zajęć służ 
bowych, przejdą szkolenie 
praktyczne, po którym uzy
skają stopień żeglarza, a 
tym 6amym, w myśl obo
wiązujących przepisów, u- 
prawnlenla do samodzielne 
go pływania na jachtach 
śródlądowych.

Zgłoszenia, do dnia 3 
września br. przyjmuje 
Wydz.Wodny LPZ, Kosza
lin, ul. Zwycięstwa 133, 
tel. 521.

OGŁOSZENIA
PRACOWNICY POSZUKIWANI

Co, gdzie, kiedy?

HODOWCOI

ZGUBY

ROŻNE

Na trybunie zjawił się Browln. Pomyślał chwilę ze 
spuszczoną głową, potem zwrócił 61ę wprost do Kuprljano- 
wa. Mówił niezbyt głośno, jak gdyby namyślając się 
Jeszcze.

— Co się z tobą stało, Nikołaj Fiedorowicz?
Kuprljanow poruszył się 1 gniewnie zaciął wargi.
— Dlaczego nagle stałeś się nie tym, którego znaliśmy 

przez długie lata? Przypomnij sobie. Jak razem zaczyna
liśmy podnosić z gruzów kołchoz. Jak szliśmy z tobą kiedyś 

' nocą 1 mówili o tym, że przyjdzie czas i życie znów się uło
ży. Sam wtedy mówiłeś, że marzeniem twoim Jest, by kał. 
da rodzina miała nowy dom, 1 że serce clę boli, kiedy wi
dzisz wczesną wiosną, Jak ludzie pracują na polach boso. 
Wtedy miałeś serce, wtedy kochałeś ludzi. Dlaczego więc 
dzisiaj mówimy o tobie Jako o człowieku zarozumiałym? 
Gdzież 61ę podziało to wszystko, co było w tobie dobre, za 
cośmy clę kochali i szanowali?

— Nie ma co owijać w bawełnę, towarzyszu Browm — 
rozległ elę głos Gagarina. — Przeprowadź bardziej zasadni
czą krytykę, bo właśnie w ten sposób rozpuściliście go.

— Mówię, jak umiem — odpowiedział Browln — zresztą 
wezwaliśmy Kuprljanowa na zebranie partyjne nie po to. 
by mu wymyślać, lecz po to, by mu pomóc. I )a chcę 
przemówić mu do serca, patrząc prosto w oczy. Jeżeli nie 
zrozumie — tym gorzej dla niego. Jeżeli zrozumie — nadal 
razem będziemy pracować. Pytam się więc Jeszcze raz, Ni
kołaj Flodorowlcz, gdzież się podziało w tobie to wszyst
ko dobre, za cośmy clę kochali i szanowali?

— Więc co, czy mam odpowiadać? — zapytał głucho Ku
prljanow czując, Jak każcfe słowo Browlna kraje mu serce.

— Potem odpowiesz. Teraz tylko zapamiętaj. Chcę cl 
przypomnieć, że kiedy po raz pierwszy nagrodzono nasz

Zarząd GS w Łejkowie nie wi
dzi również 1 tego, że gminna 
kasa Jest czynna zaledwie w go
dzinach od 8 do 15, a chłopi, któ
rzy przez cały dzień przywożą 
zboże do magazynów po godzinie 
15 nie mogą już otrzymać pientą- 
dzy.

Zarząd GS nie wyciąga także 
żadnych wniosków w stosunku do 
kierownika kasy ob. Pytlaka, któ 
ry pozwala sobie na przychodze
nie do pracy na godzinę 11, co 
uniemożliwia kasjerce dokonywa
nie wypłat chłopom.

Słusznie się uskarża na brak 
pomocy ze strony zarządu magazy 
nier zbożowy ob. Stanisław Ka
linowski, który w tak gorącym 
okresie trwania akcji skupu zbo
ża nie jest w stanie sam obsłużyć 
należycie wszystkich chłopów żple 
szących z odstawą zboża do Jego 
magazynu.

Za brak odpowiednie] organi
zacji pracy i dozoru Zarządu GS 
w Łejkowie ponosi również dużą 
winę GRN, gdyż nie potrafi na
leżycie ustawić pracy ZGS.

GRN nie docenia tego, że wie
lu chłopów z gromady Lejkowa 
odstawiło zboże dla państwa w 
100 proc., a nawet i ponad plan. 
Na przykład: ob. Władysław Za" 
chciat z gromady Lejkowo plan 
odstawy zboża wykonał w 150

PROGRAM 1
1 września 1953 r. (wtorek)

Wiadomości 5.05, 6 00, 7.00, 7.55, 
12.04, 16 00, 20.00, 23.00.

5.10 Aud. dla wsi. 5.20 Konc. 
6 10 Muz. 6 50 Gimn. 7.20 Muz. 7.50 
Kalend. 8 00 Muz. 8 30 Przemówie
nie min. Oświaty W. Jarosińskie
go z okazji rozpoczęcia nowego 
roku szkolnego. 8.49 Muz. 9 00 Prze 
mówienie prezesa Centr. Urzędu 
Szkolenia Zawodowego J. Zarzyc
kiego. 9.10 Muz. 9.30 Aud. dla 
przedszkoli. 10.55 Aud. dla kl. I 
1 II. 11.15 Muz. 1 aktualności. 11.45 
,,Głro mają kobiety". 12.15 „Na 
swojską nutę" 12.45 Aud, dla wsi. 
13.00 Wieś tańczy 1 śpiewa. 13.15 
Muz. 15.30 Aud. dla dzieci. 16.10 
Utwory na wlelonczelę. 16.20 Muz. 
rozrywk. 16.45 Utwory skrzypco
we. 17.05 Aud. dla rodziców. 17 20 
Konc . rozrywk. 18.00 Mlkrof. po 
kraju. 18.15 z cyklu: „Sylwetki 
wybitnych wirtuozów". 18.45 Mci. 
Lehara. 19.15 Sprawozdanie z III 
Światowego Kongresu Studentów 
w Warszawie. 19.45 Aud .dla wsi. 
20.28 Wiad. sport. 20.38 Lincke: 
uwertura do op. „Wesele Naklra". 
20.45 Pleśni rewolucyjne. 21.00 Gra 
ork. J. Cajmera. 21.40 Pleśni lu
dowe. 21.55 „Słuchamy muzyki 
kameralhej". 22.27 Muz. symf.

Sprzedając skórę świńską 
zaopatrujesz przemysł skórza
ny w cenny surowiec, a sobie 
zapewniasz dodatkowy dochód 
i skórę na zelówki, K-194-0

Panek Kazimierz zgubił kartę 
rejestracyjną Nr B.74652, książkę 
pojazdu mechanicznego samocho
du marki „Thornyscrof" wydaną 
przez Prezydium Wojewódzkiej 
Rady Narodowej Koszalin.

GP-521-1

Klerojczyk Józef zgłasza o kra
dzieży grzbletów-blOczków blleto 
wych autobusu serii II Nr 281301 
do 281400 1 291501 do 281600, oraz 
bloczki nie sprzedane Nr 291802— 
900, 29190100 — 292000. Kradzież na 
stąpiła na trasie Koszalln-Blalo- 
gard. Posiadacz proszony o zwrot 
na MO. g-518-1

Jasek Janina zgubiła przepust
kę stałą Nr 32'52 — wydaną 
przez Słupską Fabrykę Mebli w 
Słupsku. GP-522-1

3-ch starszych księgowych, przyuczonych teleenergetyków, robot
ników niewykwalifikowanych — zatrudni Zarząd Okręgowy Radiofo- 
nizacji Kraju w Koszalinie.

Zgłoszenia kierować - ZORK w Koszalinie, ul. Armii Czerwonej 
Nr 33. K-202-1

Podziękowanie — Pracownikom 
Protezownl Dentystycznej w Slup 
sku 1 kierownikowi Ob. Tarasie
wiczowi — dziękuję za protezy z 
których Jestem bardzo zadowolo
na. Semla H. GP-520-1

Trzymiesięczna korespondencyj 
na nowoczesna nauka księgowo
ści. Łódź 1, skrytka 163. K 169-Q

Budżet Ziemi Koszalińskiej 
na rok 1953 nie pominął 
również w swoich wydatkach kul
tury fizycznej. Na rozbudowę w 
naszym województwie obiektów i 
boisk sportowych przewiduje 
262.223 zł., na masowe imprezy 
sportowe 289.000 zł., a na szko
lenie nowych kadr sportowych 
51.666 zł.

2aczek Franciszka zgłasza o 
kradzieży karty meldunkowej 
oraz pokwitowania ankietyzacji 
do odbioru dowodu osobistego.

GP-503-1

W dniu 22.VIII.53 w pociągu na 
trasie Kołobrzeg—Koszalin skra
dziono dowód osobisty — Więcław 
Bolesława, Kołobrzeg, ul. Ja- 
nlcka 6. , GP-523-1

Wykwalifikowanych piekarzy: ciastowych, piecowych i stołowych 
natychmiast zatrudni Powszechna Spółdzielnia Spożywców 
w Słupsku.

Uposażenie w/g umowy zbiorowej układu pracy dla pracowni* 
ków spółdzielczych. K-203-1

Lasota Katarzyna zgubiła w po 
ciągu portfel z następującymi do 
kumentaml: kartę meldunkową, 
wydaną w Wytownie, metrykę 
urodzenia wystawioną na na
zwisko Majewska Katarzyna, po
kwitowanie ankietyzacji oraz za
świadczenie zameldowania.

P-505-1

Kierownika Zakładu Stolarni Mechanicznej i Tartaku, fachowca 
w branży drzewnej z odpowiednią praktyką - zatrudnią od zaraz 
Wałeckie Zakłady Przemysłu Terenowego z siedzibą w Człopie 
pow. Walcz.

Zgłoszenia osobiste lub pisemne należy kierować do Dyrekcji 
WZPT w Człopie, ul. Witosa 13, pow. Walcz. K-198-0

zes PZGS w Kołobrzegu tow. Ka
wka wyjaśnia, że krytyka była 
słuszna. Istotnie referent skupu 
ob. Samol oraz członek zarządu 
ob. Błachowicz mało interesowa
li się skupem skór świńskich. Nie 
udzielono instruktażu zarządowi 
GS jak też nie propagowano tej 
akcji wśród rolników. Zagadnie
nie skupu skór świńskich było zu
pełnie zaniedbane, a odpowie
dzialni pracownicy ograniczali 
się tylko do rozprowadzenia afi
szów propagandowych i przesy
łania płodów na poszczególne 
GS-y nie kontrolując ich wyko
nania.

W związku z powyższym uka
rano referenta skupu PZGS ob. 
Samola oraz zwrócono uwagę 
czł. zarządu skupu ob. Błacho- 
wiczowi na właściwe ustawienie 
do pracy zarządów GS.

Celem właściwej realizacji pla 
nów skupu skór świńskich zarzą
dzono :
- dostarczyć plany skupu skór 

świńskich na każdy GS i kontro
lować systematycznie wykonaw
stwo,

- rozpropagować wśród rolni
ków akcję skupu skór świńskich 
przez radiowęzły, „Wiadomości 
Kołobrzeskie" i oraanizacie soo- 
łeczne,
- dostarczyć na punkty skupu 

skórę twardą na wymianę.

Bobrrski Stanisław zgubił kartę 
meldunkową, wydaną w Darło
wie, pokwitowanie ankietyzacji 
na odbiór dowodu osobistego, 
oraz zaświadczenie pracy.

G-518-1

Matlowskl Paweł zgłasza kra
dzież karty meldunkowej, oraz 
zaświadczenia pracy, wydane 
przez biuro — Warsztaty Wy
dzielone PGR Świdwin. P-501-1

OKRĘGOWY ZESPÓŁ SPICHLERZY W KOSZALINIE 
podoje do wiadomości zainteresowanym, że biuro nasze 

zostało przeniesione z ulicy MŁYŃSKIEJ 37 na ulicę MATEJKI Nr 12 
______ (wejście od ul. Waryńskiego). <-189-0

proc., Jan Zaczuk z gromaay 
Swiecianowo, Józef Pietrzak z 
Zielnicy i wielu, wielu innych. Ci 
wszyscy z honorem wywiązali się 
ze swych obowiązków.

Na szczególne wyróżnienie w 
odstawie zboża dla państwa za* 
sługują: Jan Poborski z Zielnicy, 
Stanisław Biernat z gromady Su- 
lechowo i Józef Jóżwiak.

Dobrze się też spisali, joko 
pionierzy w odstawie zboża, chło 
pi z gromady Sieraków: Brzuzka, 
Górzyński, Krakowiak, Wierszyło, 
Robakowski i chłopi z gromady 
Ostrowiec: Stanisław Dzięcioł i 
Władysław Dzięcioł, Michał 
Szwed ze Smardzewa.

Należy również przyklasnąć I 
życzyć jak największych sukcesów 
i najlepszych wyników w wyko* 
naniu planu odstawy zboża chło 
pom z gromad Ostrowiec i Sule* 
chowo, któizy podjęli wspaniałe 
zobowiązanie rywalizacji o pierw 
szeństwo w odstawie zboża w 
100 proc, w jak najkrótszym ter, 
minie.

Dotychczasowy przebieg akcji 
skupu zboża w gminie Lejkowo 
przebiega dość pomyślnie i można 

z pewnością liczyć na najlepsze 
wyniki. Lecz nie tylko liczymy na 
100 proc, wykonania zobowiązań 
chłopów, ale również liczymy i 
na to, Je Zarząd Gminnej Spół* 
dzielni I GRN w Łejkowie zaczną 
nareszcie sprawniej pracować.

Franciszek śnieg

CZYSZCZENIE
KONSERWACJĘ, NAPRAWĘ ARMATUR KOTŁÓW 

wszystkich typów 
oraz CZYSZCZENIE I KONSERWACJĘ ZBIORNIKÓW 

przeprowadza:
SPÓŁDZIELNIA INWALIDÓW „ZWYCIĘSTWO"

W LĘBORKU
ul. Zwycięstwa Nr 7, województwo gdańskie

K-177-0

' W 185 n-rze „Głosu Koszaliń
skiego" zamieściliśmy krytyczny 
artykuł pt. „PZGS-y muszą zająć 
się skupem skór surowych",

W odpowiedzi na artykuł pre-

Zakrzewska Anna zam. w Złoto 
wie, ul. Podlaska 4 — zgłasza kra 
dzież dowodu osobistego.

GP-504-1

Nasi dłużnicy
1 Do dnia dzisiejszego redak 
cla nie otrzymała odpowiedzi 
od:

Przewodniczącego Prezy
dium MRN w Szczeclnku na 
list czytelnika ob. Dąbrowskie 
go przesłany w dniu 12 maja 
br. (L. dz. 252/53). ,

ą• t »
Komitetu Powiatowego 

PZPR w Człuchowie na Ust 
czytelnika ob. Drzazgowskle- 
go przesłany w dniu 29 maja 
br. (L. dz. 586/53).

»»» i

i Przewodniczącego Prezy
dium MRN w Drawsku na no 
tatkę pt. „Dlaczego", przesła
ną w dniu 24 llpca br. (L. dz. 
879/53), r« • t

1 Przewodniczącego Prezy
dium Powiatowej Rady Naro
dowej w Wałczu na notatkę 
pt. „Dlaczego", przesłaną w 
dlu 24 llpca br. (L. dz. 
999/53). ■

Kwalifikowanego kucharza względnie kucharkę zatrudni od zaraz 
Powszechna Spółdzielnia Spożywców w Bytowie.

Warunki pracy i płacy do omówienia na miejscu,
s ”■ K-195-1

Cniopi, Którym na sercu leżało dobro gospodarki narodowej, 
dzielnie spisali się w kampanii żniwno-omłotowej i pośpieszyli się 
z odstawą zboża do magazynów spółdzielni.

W tak poważnej akcji - odstawie kboża dla państwa wielką 
pomoc chłopom udzieliły gminne i powiatowe rady narodowe i za
rządy gminnych spółdzielń.

NIE wszystkie jednak zarządy 
GS i GRN potrafiły należy
cie wywiązać się ze swych 

obowiązków. Do takich należy 
zaliczyć Zarząd Gminnej Spótdziel 
ni i GRN w Łejkowie pow. Sła
wno.

Zarząd Gminnej Spółdzielni w 
Łejkowie dawno już obecywał 
chłopom, że w spółdz elni obok 
magazynów zbożowych zostanie 
uruchomiony kiosk z artykułami 
pierwszej potrzeby.

Dużo mówiono, że chłopi przy
wożący zboże do magazynów bę
dą się mogli na miejscu zaopa
trywać w chleb, wędliny, piwo 1 
Inne artykuły spożywcze.

Inicjatywa była piękna, lecz po 
została nadal tylko inicjatywą. 
Kiosku Jak nie było tak nie ma. 
Cóż Jednak obchodzi ta sprawa 
prezesa zarządu GS ob. Kazimie
rza Zawadzkiego?

W najgorętszym okresie trwa
nia akcji skupu zboża ob. Za
wadzki korzystając z pięknej po
gody wyjechał na Jednomiesięcz
ny urlop wypoczynkowy.

Nic też dziwnego, że za przy
kładem prezesa poszli inni pra
cownicy Zarządu GS. Kierownik 
zaopatrzenia ob. Jan Gazda za
pomniał Już Jak wygląda praca 
Gminnej Spółdzielni w Łejkowie i 
tygodniami wygodnie czas spędza 
w GS-le w Ostrowcu oddalonym 
o 10 km. od Lejkowa.

Krytyka pomogła

BIAŁOGARD^ — „Bałtyk** •” 
„Chłopcy z naa Kranlchsee’* — 
godz. 18 1 20.

BYTÓW — „Albatros** — 
„Sport milionów” — godz. 19.

CZŁUCHÓW — „Uciecha” — 
„Żołnierz Zwycięstwa” II ser. — 

godz. 18.

DRAWSKO — „Drawa** » 
nieczynne. .

MIASTKO w* „Grażyna* -

nieczynne,

SZCZECINEK — „Przyjaźń” — 
„Czarodziej Glinka" — godz. 18 
1 20.

WAŁCZ — „Tęcza” — „Granica 
w ogniu" — godz. 18.

ZŁOTOW •• „Rodło" ; »

nieczynne.

UWAGAI Repertuar kin poda- 

Jemy na podstawie komunikatu 

Okr. Zarządu Kin w Koszalinie.

kołchoz przechodnim Czerwonym Sztandarem, powiedzia
łaś: „To Jest nagroda za naszą wspólną pracę!" I co się 
z tobą stało? Dlaczego teraz zacząłeś traktować siebie Ja
ko oś, dokoła której wszystko się obraca? Dlatego, że po
wodzenie naszego kołchozu przewróciło ci w głowie i stałeś 
się zarozumiały! Zacząłeś wywyższać siebie ponad Innych, 
a w rzeczywistości spadałeś tymczasem coraz niżej. W swym 
zarozumialstwie przestałeś się z nami liczyć, chcesz sam 
o wszystkim stanowić. A gdy człowiek Jest sam, to Jakoś 
mu praca nie Idzie. Weź chociażby doświadczenie z krowa
mi. Chclałeś postawić na swoim; szczęściem zarząd nie po
zwolił cl na tę samowolę, bo cóż by z tego wynikło? Utknę
libyśmy w martwym punkcie i ani kroku dalej. A teraz 
1 udój elę zwiększył, i przyrost wagi nastąpił. Kto tu ma 
rację? Ty, czy my?

Nikołaj Fiedorowicz przypomniał sobie całą histo
rię z Samojłowem j westchnął. „Pewnie, że nie trzeba 
61ę było upierać. Ale nie wiedziałem przecież, że sprawa 
taki przyjmle obrót".

— Weźmlemy chociażby dla przykładu twój stosunek do 
Nastl PorflrJeweJ. Jako brygadzista - ogrodnik oświad
czam, że porwała się na wielką rzecz. Stworzyła nie tyl
ko zwykłe ogniwo, lecz doświadczalną działkę rekordowych 
urodzajów. W roku przyszłym cała nasza brygada ogrod
nicza wykorzysta Je| technikę rolniczą na dziewiętnastu 
hektarach, bo do MTS przybyły Już specjalne maszyny. To 
Już sprawa państwowe) wagi. To Już setki' tysięcy warzyw 
ponad plan, dla naszej Ojczyzny, Jeżeli doświadczenie 
PorflrJeweJ przyjmą Inne kołchozy. W tym leży sedno 
sprawy. A tyś przestał lej pomagać...

— Obraził się! — dało się słyszeć z sali.
— A pewnie, żeś się obraził — podchwycił Browln. — 

Zazdrość clę chyba opętalą, czy co? Nasilę wychwalają 
w gazetach, o nie) plszą, a o tobie nie. I wtedy o wszyst
kim zapomniałeś: 1 o Ojczyźnie, o ludziach i o tym, dlacze
go żylesz 1 pracujesz! Nasila, obejdzie się 1 bez twej porno, 
cy. Świat się na tobie nie kończy. Ale przecież nam nie 
o to chodzi. Chcemy, żebyś zrozumiał prawdziwą wartość 
wysiłków pracy Nastl, żebyś darzył Ją uwagą. A tyś się 
obraził. Skąd płynie twoja obraza? Właśnie z zarozumial
stwa. Zacząłeś zbyt wysoko siebie cenić. Tylko ty Jeden 
Jesteś godny sławy, poza tym Już nikt w całym naszym 
kołchozie. Z takimi pojęciami można daleko zajść, tylko że 
nie w tę stronę, dokąd mv wszyscy zmierzamy.

(D. c. n.)



Spartakiada Wojska Polskiego zakończona
11 rekordów Polski i 24 rekordy WP—oto plon zawodów

28 bm. odbyła 61ę we Wro
cławiu uroczystość zamknięcia 
III letniej Spartakiady Woj
ska Polskiego, będącej prze
glądem osiągnięć sportu w 
wojaku. .

Zamknięcia Spartakiady do 
Lonal w Imieniu ministra 
Obrony Narodowej dowódca 
wrocławskiego okręgu woj
skowego gen. dyw. Włodzi
mierz Strażewskl.

Po rozdaniu nagród wystą
pił zespół pleśni 1 tańca wro
cławskiego okręgu wojskowe
go. . .1 i

Tytuł mistrza Spartakiady 
WP na rok 1953 zdobyła 
reprezentacja Warszawy — 
72,5 pkt. przed Wrocławiem
— 82 pkt., Krakowem — 82 
pkt., Bydgoszczą — 89 pkt., 
Marynarką Wojenną — 130,5 
pkt. 1 Wojskami Lotniczymi
- 132 pkt.

Konkurencje letniej Sparta 
kłady wygrał Wrocław przed 
Warszawą, Bydgoszczą. Kra
kowem, Marynarką Wojenną
I Lotnictwem.

III letnia Spartakiado Woj
ska Polskiego we Wrocławiu 
stała na wysokim poziomie. 
1.500 najlepszych żołnlerzy- 
sportowców walczyło w 11 dy 
scypllnach sportu o zaszczytne 
tytuły mistrzów Wojska Pol
skiego. Hasło Spartakiady 
,.Jak najlepszymi wynikami na 
Spartakiadzie uczcimy 10-le- 
cie Wojska Polskiego" zosta. 
ło w pełni zrealizowane.

Rezultatem 10-dnlowej szła 
chetnej wa’kl sportowej było
II rekordów Polski, 24 re
kordy Wojska Polskiego oraz 
cały szereg rekordów okręgo
wych i życiowych.

Na Spartakiadzie ujawniło 
się wielu młodych 1 utalento
wanych zawodników, », którzy

Na III Sparta
kiadzie WP w 
konkurencji ko
biet startowały 
członkinie rodzin 
oficerów i podofi 
cerów zawodo
wych oraz praco
wnice administra 
cji wojskowej.

Na zdjęciu: 
Wiesława Sal* 
wieka (OW Wro
cław), która usta 
nowiła nowy re
kord Wojska Pol
skiego w strze
laniu i pistoletu 
wojskowego nr 9 
osiągając 170 

trafień na 200 mo 
żliwych.

Polska prowadzi 
w meczu pływackim z Finlandią 48:26

ze sportem zapoznali się do
piero w wojsku. Ich oslągntę 
cla oraz osiągnięcia czołowych 
sportowców Wojska Polskie
go, będących rekordzistami 
1 mistrzami kraju są dowo
dem wielkiej troski. Jaką ota
cza partia 1 rząd rozwój ma
sowego sportu. Większość u- 
czestnlków Spartakiady — to 
nie tylko czołowi sportowcy, 
ale również przodownicy wy
szkolenia bojowego 1 polltycz 
nego.

Spartakiada Wojska Pol
skiego we Wrocławiu wykaza- 
ła wysoką sprawność fizyczną 
i gotowość bojową żołnierzy 
ludowego Wojska Polskiego.

Zawody torowe 
w Krakowie

KRAKÓW. Na torze Ogni- 
wa w Krakowie rozegrano 
przy świetle elektrycznym za
wody kolarskie.

Bieg średnlodystansowy na 
10 okrążeń toru z trzema lot
nymi flnlsżamj wygrał Płodzi 
szewski (Gwardia Warszawa) 
— 9 pkt. — czas 6,08,0 przed 
Marchwlńsklm (Gwardia Szcze
cin).

W finale wyścigu za moto
rami, zwyciężył Bek (Włók
niarz Łódź) za motocyklistą 
Frankowskim — 13,12,3
przed Musiałem (Włókniarz 
Kraków) za motocyklistą Dą- 
browlecklm. Jadący doskona
le w tym wyśelgji Gabrycli 
(Włókniarz Łódź); któty-źWyJ 
ciężył w eliminacjach do fina
łu, zmuszony był wycofać się 
na Jednym z ostatnich okrążeń 
na skutek defektu.

Rekord świata 
na mistrzostwach 
lekkoatletycznych 
ZSRR

28 bm. zakończyły się w 
Moskwie lekkoatletyczne mi
strzostwa ZSRR na rok 1953.

W ostatnim dniu mistrzostw 
Pletnlewa ustanowiła w biegu 
na 800 m rekord świata wy
nikiem 2:07,3. Poprzedni re
kord wynosił 2:08,2 | należał 
również do PletnieweJ.

Duży sukces odniósł rów
nież młody marynarz z Lenin
gradu — Kuc, zwyciężając w 
biegu na 10 km w dobrym 
czasie 29:49,4. Drugie miej
sce w tym biegu zajął Anu- 
friew.

W chodzie na 50 km pierw 
sze miejsce zajął Habarow — 
4:20:49,6.

W sztafecie 4x200 m ko
biet, zwyciężyła reprezentacja 
Moskwy — 1:38,5. ,k-

-y.

Kraków zwycięża 
w Spartakiadzie 
ZS Gwardia

Na podstawie wyników uzy
skanych podczas wiosennej 1 
letniej Spartakiady ZS Gwar
dia pierwsze miejsce zdobył 
Kraków — 414,5 pkt. przed 
Wrocławiem — 385 pkt. i 
Warewwą m. —380 pkt.

W pływaniu zwyciężył Sta- 
llnogród, w lekkoatletyce Wro 
cław.

Tołusz — arcy mistrzem
Spasski mistrzem międzynarodowym

W Schaffhausen (Szwajca- 
rta) odbywa się obecnie XaIV 
Kongres Międzynarodowej Fe 
deracli Szachowej.

Przed rozpoczęciem Kon
gresu odbyło się posiedzenie 
Centralnego Komitetu Federa 
cji, na którym zatwierdzono 
sprawozdanie prezesa Federa 
cji — Regarde, podsumowują
ce działalność w ciągu ub. ro
ku oraz zatwierdzono porzą
dek obrad Kongresu. Prace 
Kongresu odbywają 61ę w 
przyjaznej atmosferze.

Komisja kwalifikacyjna 
Przedstawiła Kongresowi kan
dydatów do międzynarodo
wych tytułów szachowych. 
Kongres zatwierdził m. In- 
przyznanie tytułu arcyunlstrza 
międzynarodowego arcymi- 
strzowi radzieckiemu — Tolu- 
szowl oraz tytuł mistrzowski 
16-letniemu mistrzowi radzie
ckiemu — Spassklemu. Spas- 
eki Jest najmłodszym na śwle 
cle mistrzem międzynarodo

wym. Ponadto przyznano _ty- 
tuły sędziów międzynarodo
wych m. In. przedstawicielom 
ZSRR — Ałatowcowl 1 Tlcho- 
mirowej.

Kongres przyjął ponadto o- 
śwladczenle przedstawiciela 
szachistów radzieckich — Ro 
gozlna o organizowanych w 
Moskwie w listopadzie 1953 
roku 1 styczniu 1954 roku mię 
^zynarodowych turniejów sza 
chowych. .

w • • i
Do Schaffhausen przybyła 

delegacja szachistów radzie
ckich. która weźmie udział w 
organizowanym przez Szwaj
carię (międzynarodowym tur- 
rieju pretendentów do tytułu 
mistrza świata. Ogółem w tur 
nleju startować będzie 15 ar- 
cymlstrzów, w tym 9 reprezen 
tantów ZSRR: Keres, Smy- 
słow. Talmanow, Heller, Bo- 
lesławskl, A w er bach. Koto w, 
Petrosjan i Bronsztaln. , ,,

26 sierpnia br. odbył się w Warszawie międzynarodowy mecz 
piłkarski pomiędzy drużynę czechosłowacką Czerwona Gwiazda 
z Bratysławy 1 Gwardię Warszawa. Mecz zakończył się wynikiem 
remisowym 0:0.

Jui niedługo 
na szosach na
szego wojewódz
twa ujrzymy czo
łowych kolarzy 
polskich, Wójcika 
(na zdjęciu), Kró 
laka, Klabińskie- 
go, Wilczewskie
go i innych, wal- 
częcych na tra
cie IV etapu 
3dańsk - Kosza
lin w X Wyścigu 
Dookoła Polski.

Czwarte miejsce w Polsce

Sukces junior ów Unii Szczecinek
z.bowiqzuje do dalszej pracy
W ubiegłym tygodniu za

kończyły się w Świdnicy na 
Dolnym Śląsku mistrzostwa 
Polski Juniorów w piłce noż
nej. Jak wiadomo brała w 
nich udział drużyna Juniorów 
szczecineckiej Unii. Młodzi 
piłkarze ze Szczecinka osią
gnęli piękny sukces zajmując 
w ostatecznej klasyfikacji 
czwarte miejsce. A oto jak 
przedstawia się ostateczna ko
lejność miejsc: (

1. Kolejarz Toruń, -
2. Włókniarz Łódź, '
3. Spójnia Rzeszów,
4. Unia Szczecinek,
5. Kolejarz Szczecin,
6. Budowlani Opole,
7. Unia Szamotuły,
8. Budowlani Lublin.
W decydujących spotka

niach Unia uległa nieznacznie 
Włókniarzowi z Łodzi 2:4 1 
Spójni Rzeszów 0:3, natomiast 
Jako Jedyna drużyna turnieju 
potrafiła odebrać punkt Kole 
Jarzowl z Torunia remisując z 
nim 1:1.

Piłkarze szczecineccy osią
gnęli również bardzo dobre 
wyniki w wieloboju piłkar
skim, który był wszechstron
nym sprawdzianem umiejętno 
ścl zawodników. Pierwsze 
miejsce w wieloboju zajął Ja 
kubowskl. a Sobecki i Kaplle 
wlcz miejsca szóste 1 siódme. 
Za najlepsze wyniki we współ 
zawodnlotwle obozowym zawo 
dnlcy Unii otrzymali w nagro 
dę 3 doskonałe węgierskie p l 
ki.

Umiejętności młodych zawo 
dników Unii wysoko oceniło 
kierownictwo naszego sportu 
piłkarskiego. Ta ocena 1 czwar 
tę miejsce w Polsce zobowlą- 
zuje do dalszej usilnej pracy 
nad sobą, do systematycznego 
pogłębiania 6wych umiejętno
ści. Do tego celu potrzebna 
Jest również 6tała pomoc dli 
młodych piłkarzy ze strony ,ko 
la sportowego Unii, Jak rów
nież ze strony Rady Okręgo
wej tego zrzeszenia. Dochodzą 
na6 bowiem słuchy, że Junio
rzy nie mają dostatecznej lloś 
cl sprzętu sportowego nlezbę 
dnego do racjonalnego trenln 
gu. i Jeszcze Jedno — nie wol 
no poprzestawać na dotychcza 
sowych osiągnięciach. Trzeba 
wciągać 1 otoczyć opieką co
raz szersze rzesze młodych ml 
łośnlków sportu piłkarskiego, 
tylko bowiem masowość Jest 
podstawą późniejszych sukce
sów wyczynowych.

Mistrzostwa strzeleckie CRZZ
W ósmym dniu strzeleckich 

mistrzostw CRZZ w Szczeci
nie. padły następujące wyni
ki:

W strzelaniu z bk - 5 pierw 
sze miejsce zajął Hrydzewlcz 
(Kolejarz) — 18/76, przed
Fojerem (Ogniwo) — 18/72. 
W konkurencji pd-4 męż
czyzn zwyciężył Zameckl 
(Stal) — 20/184 przed Pie
trzykiem (Kolejarz) 20/183. 
W konkurencji pd-4 kobiet 
pierwsze mle.|6ce zajęła Nowa- 
chowlcz (Kolejarz) — 19/168 
przed Kleroslńską (Włókniarz) 
- 19/165.

W drugim dniu strzelań do 
rzutków najlepszy wynik 
uzyskał Kraszewski (AZS) — 
75 trafień. Po dwóch dniach 
w tej konkurencji prowadzi 
Osuchowski (Górnik) — 137 
pkt. przed Kurowskim (Ogni 
wo) — 122 pkt. i Mamyslem 
(Spójnia) — 116 pkt.

WARSZAWA. W Warsza
wie na pływalni CWKS rozpo
czął się międzypaństwowy 
mecz pływacki Polśka-Flnlan- 
dia. Po pierwszym dniu zawo
dów prowadzi Polska 48:26.

Po defiladzie zawodników 
gości powitał w Imieniu GKKF 
Bugajewskl. Odpowiedział mu 
serdecznymi słowami kierow
nik drużyny fińskiej — Johan 
Pa łonem.

W pierwszym dniu zawodów 
ustanowiono dwa rekordy 
Polski. Klemlńska poprawiła 
swój dotychczasowy rekord 
na 100 m st. mot., uzyskując 
czas 1.23,6. Drugi rekord u- 
stanowlła sztafeta 4 x 100 m 
st. zmlenn. w składzie Jaśkie
wicz, Petrusewlcz, Clchońakl, 
Mroczkowski —- 4.41,2. .

Na ogół uzyskano dobre wy
niki. z czego na wyróżnienie 
7~sługuje rezultat wyścigu na 
100 m st. dow. mężczyzn, w 
l*órym Mroczkowski uzyskał 
59,1 -wk. Wynik ten Jest gor
szy od rekordu Polski zale
dwie o 0.3 sek. Z zawodników 
fińskich najlepszy rezultat u- 
zyskała Raiło w biegu na 400 
metrów st. dow. kobiet — 
5.39.0.

Wyniki pierwszego dnia 
międzypaństwowego spotkania 
Polska — Finlandia:

100 m st. dow. mężczyzn <— 
1. Mroczkowski (Polska) — 
59,1, 2. Tołkaczewskl (Polską) 
— 1.00.6, 3. Paatsalo (F)n'nn- 
d'a) — 1.01.4. 4. Ikon cni (Fin- 
1 mdlą) — 1.(716.

100 m st. grzb. kobiet: 
1. Gnihuwówną (Polska) —

1.21,1, 2. Haaranem (Finlan
dia) — 1.21,3, 3. Mllnlklel
(Polska) — 1.25,3, 4. Ferln 
(Finlandia) — 1.31,1.

200 m żabka mężczyzn — 
1. Petrusewlcz (Polska) —
2.45.6, 2. Tikka (Finlandia) — 
2.48.0, 3. Kuklok (Polska) —
2.50.5, 4. Kahkonem (Finlan
dia) — 2.50,6.

400 m st. dow. kobiet —
1. Raiło (Finlandia) — 5.39,0.
2. Werakso (Polska) — 5,48,3,
3. Dzlkówna (Polska) —
5.55.7, 4. Jarvlnen (Finlandia) 
— 6.08,6.

100 m st. mot. kobiet — 
1. Klemlńska (Polska) — 
1.23,6 (rekord Polski), 2. R. 
Gryszczyk (Polska) — 1.30,4, 
3. Wlkstedt (Finlandia) —
1.31.7, 4. Makella (Finlandia)
— 1.33,2.

1500 m st. dow. mężczyzn
— 1. Gremlowskl (Polska) —
19.33.7, 2. Kociszewski (Pol
ska) — 21.17,4.

Sztafeta 4 x 100 m st. 
zmlenn. mężczyzn — (Jaśkie
wicz, Petrusewlcz, Clchońskl 1 
Mroczkowski) — 4.41,2 (re
kord Polski), 2. Finlandia —
4.47.6.

W przerwie między konku
rencjami indywidualnymi a 
sztafetą rozegrano mecz piłki 
wodnej między reprezentacja
mi Krakowa i Warszawy. Po 
ciekawym spotkaniu zwycię
stwo odnieśli waterpollścl Kra
kowa 5:1 (3:1).

W niedzielę rozegrane zo- 
Jały pozostałe konkurencje 
zwodów.

Holuj mistrzynią Polski
w szachach

Rozgrywany w Gdańsku 
turniej szachowy kobiet o mi
strzostwo Polski Jest na ukoń
czeniu. Rozegrana została Już 
przedostatnia runda spotkań, 
w której prowadząca w taból! 
K zapewniła sobie po raz 

z rzędu tytuł mistrzyni 
Polski, wygrywając z Bereź- 
nlcką. Wicemistrzostwo Pol
ski zdobyła Szpakowska, któ. 
ra remisując z Konarkowską, 
wyprzedziła o pół punktu swo
ją najgroźniejszą rywalkę 
Obermlllerową.

Pozostałe partie tej rundy 
przyniosły następujące wyni
ki: Babunek wygrała z Leo- 
kajtls, Lltmanowlcz z Adam
czewską, Jurczyńska z Woj
ciechowską a Dłuska z Malo- 
lepszą.

* *
♦

W dalszym ciągu szacho
wych mistrzostw Polski kobiet 
rozegrano partie niedokończo
ne z poprzednich rund.

W tabeli nie zaszły zmiany. 
W dalszym ciągu prowadzi 
Holuj — 10 pkt. przed Szpa- 
kowską — 9 pkt., Obermllle
rową — 9 pkt. 1 Lltmanowlcz 
— 6.5 pkt.

Unifikacyjny kurs
dla sędziów bokserskich

W Ośrodku Szkoleniowym 
GKKF w Zakopanem — roz- 
pocznle się we wrześniu unifi
kacyjny kurs dla sędziów bok
serskich. Kierownikiem kursu 
będzie Tadeusz Karski, a wy
kładowcami — Neuding. Lisów 
skl, Łaukedrey, Bielewicz 1 Si
korski. Konsultacje przeprowa 
dzą zasłużeni działacze oraz 
trener Sztam i Cendrowskl.

Na pierwszy turnus, który 
rozpocznle się 14 września po
wołano 46 sędziów z całego 
kraju.

W dnigtm turnusie, który 
rozpocznle się od 21 września 
uczestniczyć będzie również 
46 sędziów.



Polska prowadzi 57:49 po pierwszym dniu
zawodów lekkoatletycznych głuchoniemych HRD i Polski

Wioślarskie mistrzostwa Polski

Skończyć z bałaganem w rozgrywkach 
szczecineckiej klasy C

WARSZAWA. Na stadio
nie Wojska Polskiego od
były się pierwsze w historii 
sportu głuchoniemych Polski, 
międzynarodowe zawody lek
koatletyczne z reprezentacją 
głuchoniemych NRD.

Na zawodach obecny był 
członek Rady Państwa — Ste
fan Matuszewski. Po przemó
wieniach przedstawiciela Pol 
sklego Związku Głuchonie
mych 1 Ich Przyjaciół — Wło 
stowsklego oraz kierownika 
delegacji NRD — Qulremba- 
cha, kapitanowie drużyn wy
mienili proporczyki. Pierwsze 
konkurencje rozpoczęto po 
odegraniu hymnów narodo
wych.

Zawody odbywały się w bar 
dzo serdecznej atmosferze. 
Najwięcej emocji dostarczyła 
sztafeta olimpijska 800x400 
x200xl00 m, w której na dy
stansie 400 m doskonale po
biegł Polak — Nagy przyczy
niając się do zwycięstwa ze
społu polskiego w czasie no
wego rekordu Polski — 3.36,5 
min. Poprzedni rekord Polski 
wynosił 3.37,6 min. Nagy na 
6wolm dystansie nie tylko od
robił około 20 m, stracone na 
800 m przez Polaka Dlehla, 
lecz nawet zyskał około 10 m 
przewarl. Skład sztafety pol
skiej: Dlehl, Nagy, Kołodziej, 
Zaremba. Sztafeta NRD uzy
skała czas 3.36,6 min., który 
fest również nowym rekordem 
NRD.

Drugi rekord NRD ustano 
wił Schaefer w rzucie oszcze
pem — 42,68 m. Poprzedni 
rekord należał do Kloetzera 
1 wynosił 38,59 m.

Wyniki pozostałych konku
rencji: mężczyźni: 100 m. 1) 
Kołodziej (Polska) — 11,6.
2) Zamzow (NRD) — 11,6,
3) Zaremba (Polska) — 11,7,
4) Haa&e Helnz (NRD) — 11,8, 
kula — 1) Urbańczyk (Polska)
— 10,50, 2) Walczak (Polska)
_ 10,23, 3) Boer (NRD) — 
10,12, 4) Haase Heim —■
10,10, 1.500 m — 1) Woeller 
(NRD) — 4,10,6, 2) Borkow
ski (Polska) - 4.11,4, 3) WoJ- 
tynlak (Polska) — 4.27,6, 
4) Hermann (NRD) — 4.42,0, 
400 m — 1) Nagy (Polska) — 
54,0, 2) Nowaczyk (Polska)
— 54,1, 3) Kumert (NRD) -
56,2, 4) Brausse (NRD) - 
56,8, skok wzwyż — 1) Has
sę (NRD) — 170 cm, 2) 111- 
mer (NRD) — 165, 3) Foglcl 
(Polska) — 160, 4) Bielecki

min., czwórki Juniorów 
Stal (Bydgoszcz) — 3 24,5
min., dwójki podwójne Junio
rów — kombinowana osada 
Kolejarza z Bydgoszczy 1 Gro 
dzlądza — 3.31,5.

W ogólnej punktacji po 
pierwszym dniu mistrzostw 
prowadzi Stal (Bydgoszcz) — 
115 pkt. przed Kolej arze n 
(Bydgoszcz) — 89,5. *

strzostwa przeciągają clę o 
dwa miesiące dłużej 1 drużyny 
są często bezpodstawnie krzy 
wdzone. Poza tym działacze 
szczecineckiego PKKF-u przy 
każdej okazji faworyzują dru
żynę Unii ze Szczecinka, sta
rając się jej wszelkimi sposo
bami dopomóc do awansu do 
klasy „B".

Zarzuty pod adresem 
PKKF-u w Szczeclnku stawia
ją również inni czytelnicy na
szego pisma, dlatego uważa
my, że WKKF, a w szczegół 
noścl Sekcla Piłki Nożnej win 
na dokładnie zbadać tę spra
wę 1 wyciągnąć z niej odpo
wiednie wnioski. Czekamy na 
odpowiedź.

a na dzień, w którym miał clę 
on odbyć, wyznaczono nam 
spotkanie z Gwardią. Oczywi
ście 1 zawiadomienie obu tych 
drużyn było Już dla nas nie
możliwe ze względu na zbyt 
krótki okres czasu.

Inny przykład: Rada Kol i 
LZS w Barwicach nie zawia 
domlła nas o godzinie 1 miej
scu meczu z ich drużyną pił
karską, który według kalenda 
rzyka miał się odbyć w dniu 
22 llpca. Również nie powia
domiły nas o godzinie I miej
scu spotkania drużyny Budo
wlanych Złocieniec i Gwardii 
Szczecinek. Wystąpiliśmy do 
PKKF-u z prośbą o przyzna
nie nam walkowerów za nleod 
byte z winy tych kół mecze, 
co fest zresztą zgodne z regu
laminem rozgrywek, tym bar 
dziej, że niektóro z tych kół 
np. Budowlani Złocieniec 
faktycznie nie Istnieją Już 
1 nie blorą udziału w 
rozgrywkach. PKKF nie 
przyznał nam walkowerów, 
lecz Już po raz trzeci nazna
cza nam powtórzenie meczów 
z tymi drużynami 1 historia za 
wsze 61ę powtarza. Tego ro
dzaju postępowaniem PKKF 
naraża nas na niepotrzebne 
straty finansowe, a przecie* 
nasze fundusze są bardzo 
skromne.

Na 6kutek tych 1 podo
bnych decyzji PKKF-u ml-

Turniej koszykówki
drużyn studenckich

N* kortach CWKS w Warsza
wie rozegrano 28 bm. 2 pierwsze 
spotkania towarzyskiego turnieju 
koszykówki, w którym blorą 
udział przebywające w stolicy 
drużyny studentów zagranicz
nych.

W pierwszym spotkaniu stu
dencka drużyna angielska grała 
z reprezentacją AZS, a studenci 
brazylijscy zmierzyli slą z mło
dzieżową reprezentacją Warsza
wy. Oba spotkania wygraU wy
soko koszykarze polscy.

Imprezą urozmaiciły wystąpy 
artystyczne w wykonaniu chóru 
studentów Politechniki Warszaw
skiej.

Spotkanie sportowców NRD
z załogą „Ursusa44

W domu kultury w Ursusie Pol 
skl Związek Głuchoniemych 1 Ich 
Przyjaciół oraz kierownictwo za
kładów „Ursus" zorganizowali 
spotkanie reprezentacji lekkoatle
tycznej NRD głuchoniemych » za
łogą zakładów 1 sportowcami Pol 
skl. •>

Pracownicy zakładów „Ursus" 
wręczyli sportowcom NRD upo
minek w postaci, wykonanego 
własnoręcznie modelu polskiego 
traktora.

Po częScl oficjalnej odbyły się 
występy artystyczne głuchonie
mych.

Piszą do nas sportowcy z ko 
ła sportowego ZS Włókniarz 
przy Państwowych Zakładach 
Przemysłu Wełnianego w O- 
konku. Poniżej poda jem v 
fragmenty z tego listu, pod 
rozwagę PKKF w Szczeclnku 

'1 WKKF w Koszalinie.
„Nasze koło sportowe Istnie 

Je od roku 1946, Posiada ono 
kilka sekcji, Jak piłki nożnej, 
siatkówki, lekkoatletyczną, te
nisa stołowego oraz kultural
no - oświatową. Największą 
popularnością w naszym kole 
cieszy się piłka nożna. Posia
damy trzy drużyny piłkarskie, 
z których Jedna gra w klasie 
ę w grup.le szczecineckiej 1 
podlega bezpośrednio PKKF 
Szczecinek.

I właśnie w stosunku do te
go PKKF-u mamy poważne za 
rzuty. Z chwilą rozpoczęcia 
mistrzostw klasy C kalenda
rzyk spotkań zaczął z winy 
PKKF-u ulegać ciągłym zmia
nom. co wprowadziło chaos 
do rozgrywek".

W dalszym ciągu listu spor 
towcy z Okonka podają przg- 
kłą^ly bałaganu, Jaki na sku
tek tych zmian zaistniał. Pi
szą oni:

„Na dwa dni przed mecza
mi naszej Jednostki z Unią 
Szczecinek 1 Gwardią, otrzy
maliśmy nowy kalendarzyk 
spotkań, gdzie nie uwzglę
dniono naszego meczu z Unią,

Nowi
zasłużeni mistrzowie sportu
W ZSRR

Ministerstwo Ochrony Zdro 
wla ZSRR nadało reprezentan 
lom Związku Radzieckiego na 
Międzynarodowych Zawodach 
Sportowych Braterstwa 1 Przy 
Jaźni w Bukareszcie tytuły Za 
służonych Mistrzów Sportu.

Tytuły Zasłużonych Mi
strzów Sportu otrzymali: lgną 
tlew, Kuźnlecow, Żlgałow. 
Maksymilianowa, 21galowa o- 
raz Szeleśnlewa. >

Tytuły Mistrzów Sportu na 
dano 19 zawodnikom.

Kobiety: dysk 1) Sieczko 
(Polska) — 23,61, 2) Nowi-
cka (Polska) — 23,24, 3)
Grube (NRD) — 22.84, 4) 
Zeughen (NRD) 21,69, — 
100 m - 1) Zeughen (NRD)
— 13,9, 2) Wolnska (Polska)
— 14,0, 3) Junger (NRD) —
14.6, 4) Nowicka (Polska) -
14.7. < «

Sport Kraju Rad naszym wzorem

Po dzwonku...
Dźwięk dzwonka rozległ się 

na korytarzu — koniec lekcji.
Trzy — cztery minuty trwa

ła jeszcze cisza, a potem o- 
twarły się drzwi wszystkich 
klas i gromada uczniów z ha
łasem wybiegła na korytarz.

Nadia Prochorowa, jedna z 
najlepszych lekkoatletek szkol
nych skierowała się do drzwi 
szkolnego klubu sportowego. 
Tak bowiem nazywał się po
kój, w którym mieściła się 
szkolna rada sportowa, gdzie 
opracowywało się gazetkę 
sportową i gdzie umieszczone 
były zdobyte przez szkołę na
grody.

Tu zebrali się teraz lekko- 
atleci szkolni nbv udać sie na 
trening.

Nauczycie! Sergiusz Wasile
wicz lljin zapoznaje zebranych 
z planem treningu, każdemu 
powierza zadanie i następnie 
wszyscy udają się do pobliskie
go lasu. (W lesie na równej 
polance otoczonej sosnami u-. 
rządzili sobie stadion). Nadia 
kieruje grupą biegaczy. Zobo
wiązała się w przeciągu roku 
przygotować 14 sportowców vr 
kategorii młodzieżowej.

— Na start — pada komen
da. Wszyscy klękają, opiera

jąc się na jedne) nodze. —
— Marszl — wszyscy biegną 

naprzód.
— Z powrotem! — mówi Na

dia. i
Biegacze znów stają w po-, 

zycji startowe!. Trenują regu
larnie przez cały rok, dlatego 
też w spotkaniach z Innymi 
szkołami zawsze wychodzą 
zwycięsko.

Na zeszłorocznych zawo
dach młodzi lekkoatleci wsi 
Dedenewa okręgu Moskiew- 
skiegg zajęli pierwsze miejsce 
we wszystkich dziedzinach 
sportu za wyjątkiem skoków, 
w których ubiegła Ich drużyna 
Jachromska.

Sportowcy szkoły dedenew- 
skiej zajmują się nie tylko 
lekkoatletyką. Mają również 
doskonałych pływaków i nar
ciarzy.

Przeciwnicy Ich mówili:
— Poczekajcie tylko, wasze 

sławy skończą szkolą, a wtedy 
zobaczymy!

— Ale u nas rosną I nowi 
sportowcy. Każdy sportowiec 
szkoły zobowiązał się wycho
wać nie mniej niż siedmiu do
brze przygotowanych sportow
ców.

Szkolni sportowcy ży/ą zgod
nie i po koleżeńsku. Bezpalo- 
wa miała reprezentować szkołę 
na zawodach o mistrzostwo re
publiki w Krasnodarze. Matka 
jej nie pozwoliła jednak wy
jeżdżać z domu, gdyż sama nie 
dałaby rady z ogrodem. Kole
dzy przyrzekli dopomóc matce 
Szury i słowa dotrzymali.

Pilnulą także między sobą 
swych postępów w nauce. Je
żeli któryś oberwie dwóję, ca
ły kolektyw sportowy pracuje 
nad nim, aby stę podciągnął.

Rada pedagogiczna nie pa
mięta wypadku, aby nauczy
ciel gimnastyki zwracał się 
kiedykolwiek o pomoc. Gdy 
trzeba było pracować przy bu
dowie boiska, czy też przy 
czym Innym, sportowcy robili 
wszystko własnymi silami.

Dzlesięcloklasiicl pamiętają 
dobrze pletwsze spotkanie z 
nauczycielem sportu. Było to w 
1946 roku. Sergiusz Wasiljewicz 
lljin przyszedł do szkoły w żoł
nierskim szynelu. Młody nau
czyciel od razu pozyskał sobie 
sympatię uczniów. W szkole 
rozpoczęło się wtedy życie 
sportowe.

W tym roku lak zwykle spor 
towcy urządzają wycieczki tu
rystyczne i zawody różnego ro
dzaju.

„Zmlena" 
W. Czernoswltowa 

llium. A. K.l

Sportowcy ZSRR na Festiwalu
W tych dniach na ulicach 

Bukaresztu można było spot
kać sportowców z czterdziestu 
ośmiu kiajów.

...Zawody lekkoatletyczne od
bywały się na stadionie Repu
bliki. 'ł en przytulny, tonący 
w zieleni i kwiatach stadion 
był ponadto torem kolarskim 
i miejscem walk ciężarowców 
i zapaśników. Upalne promie
nie słońca nie przeszkadzały 
widzom, natomiast nieco skom
plikowały plany lekkoatletów. 
Sytuację uratowała doskonale 
przygotowana bieżnia. Biega
cze ustanowili na niej wiele 
rekordów. Nikt się zbytnio nie 
dziwił, gdy w jednym biegu 
podły dwa lub trzy nowe kra
jowe rekordy. Gdy kończył się 
dystans 1 ogłaszano przez ra
dio wyniki, wówczas wy
padało gratulować nie tylko 
zwycięzcy biegu, lecz 1 tym, 
którzy swemu krajowi przynie
śli najcenniejsze sekundy, mi
mo, Iż przybyli na metę zaj
mując dalsze miejsca.

Oklaski zazwyczaj roz
brzmiewają czterokrotnie, bo
wiem wyniki są ogłaszane w 
czterech językach.

...Biegnie Ardalon Ignatiew 
— miody nauczyciel wiejski. 
Dystans — 4tM m. Stoper

wskazuje 47,„ sek. Nowy re
kord ZSRR. Wokół słychać 
głosy: „Świetnie!", „Doskona
le!". Lecz Ignatiew zaintereso
wał wszystkich jeszcze raz. 
Nazajutrz „pozwolił sobie" po
bić swól własny rekord. Tym 
razem wskazówka stopera za
trzymała się na cytrach 46,8 
sek. Lecz to jeszcze nie wszyst
ko. Ignatiew w tym samym 
dniu po upływie godziny u- 
stanowił nowy rekord ZSRR 
w biegu na 200 m. Wynik — 
21,1 sek.

Aleksandra Czudlna zdoby
ła już trzy złote medale. Zapy
tujemy ją:

— To wszystko?
—- O, nie! Star tulę jeszcze 

w pięcioboju, a potem... Po
tem będę grała w siatkówkę.

Zwyciężyła — i w pięcio
boju i w siatkówce. Ktoś trał- 
nie powiedział o jlielt „Bezkon
kurencyjna!"

. Mówi Emil Zatopek:
— Nigdy w życiu nie mia

łem tak ciężkiego biegu, jak 
ten z udziałem Włodzimierza 
Kuca. W biegu na 5 tysięcy 
metrów przez 4998 metrów 
prowadził Kuc. Muslalem wy
tężyć wszystkie siły, żeby go 
dogonić. Doszedłem go na o-

statnlch metrach I zwycięży
łem różnicą 0,2 sek. I to na 
5 kilometrów! Po biegu ser
decznie mu dziękowałem, bo 
przecież przy jego pomocy po
biłem swój olimpijski wynik i 
ustanowiłem nowy rekord. A 
także węgierski biegacz Ko- 
vacs, dzięki Kucowi ustanowił 
rekord Węgier — 14 min. 4,2 
sek. Ten czas jest także lep
szy od mego olimpijskiego.

W hali „Florlasca", gdzie 
niedawno obradował światowy 
kongres młodzieży, odbywały 
się zawody gimnastyczne. Nas 
absorbowało pytanie: jaki bę
dzie wynik pojedynku między 
Wiktorem Czukarinem — mi
strzem olimpjjskim, a Waleń- 
tynem Muratowem — mistrzem 
ZSRR?

I Czukarln oprócz tytułu 
mistrza olimpijskiego uzyskał 
jeszcze tytuł mistrza iestiwalu. 
Muratów zajął drugie miej
sce.

Wśród kobiet Halina Szam- 
ral zwyciężyła w ćwiczeniach 
dowolnych. Nina Boczarowa 
zdobyła złoty medal za ćwi
czenia na poręczach. Zolla 
Muratowa otrzymała srebrny 
medal, a Henrietta Konowało- 
wa — brązowy.

...Oto garść wrażeń z buka
reszteńskiego festiwalu, na 
którym młodzi zawodnicy 
ZSRR rozsławili szeroko imię 
radzieckiego sportu.
(Wa „Ogońka". oprać. C. 2.1 x

W dniach 21 - 23 sierpnia br. odbywał się w Szczawnicy XI 
Raid Tatrzański, największa tego rodzaju Impreza w Polsce.

Na zdjęciu: Włodzimierz Markowski (Budowlani) na podjeździe 
odcinka obserwowanego.

Doskonałe wyniki 
lekkoatletów ZSRR

W odbyłych w Moskwie lek
koatletycznych mistrzostwach 
Związku Radzieckiego tytuły 
mistrzowskie zdobyło 7 lekko 
atletów i lekkoatletek.

W trójskoku zwyciężył re
kordzista świata Szczerbakow 
(Moskwa) — 15,77. Dwa Zło
te Medale zdobył w tym dniu 
Ignatiew. Zwyciężył on w ble 
gu na 200 m, uzyskując czas 
21,2 oraz w biegu na 400 m 
przebiegając ten dystans w 
46,9. 110 m ppł. wygrał Bu- 
łańczyk (Kijów) — 14,5. Bar 
dzo Interesujący przebieg 
miał bieg na 3000 m z prze
szkodami, w którym walka o 
pierwsze miejsce rozegrała się 
między Kazancewem, Sałtyko- 
wem 1 Marullnem. Zwycięży! 
Kazancew w dobrym czasie 
8:51,2 przed Saltykowem 1 
Marullnem.

Trzeci tytuł mistrzowski na 
tegorocznych mistrzostwach 
zdobyła rekordzlstka świata 
Czudlna. Po sukcesach w sko
ku w dal 1 wzwyż triumfowa
ła ona również w rzucie osz
czepem, uzyskując wyniki 
49,90. 200 m kobiet wygrała 
studentka Uniwersytetu Tblll- 
8klego — Hnyklna — 24,4, a 
w biegu na 80 m ppł. zwyclę 
żyła Gołubnlcza — 11,5.

(Polska) — 155 cm, oszczep
— 1) Schaefer (NRD) - 42,68
(nowy rekord NRD). 2) Wal
czak (Po.lska) — 41,96, 3) Do 
magała (Polska) — 37,27,
4) Boer (NRD) — 36,57, 
5.000 m — 1) Woeller (NRD)
— 16,01,0, 2) Chęć (Polska)
— 17.00,0, 3) Herman (NRD)
— 17.34,8, 4) Błażejewski
(Poloka) — 18.01,6.

POZNAN. Z udziałem po- 
nad 700 zawodników z cale; 
Polski na Jezlorre Maltańskim 
w Poznaniu rozpoczęły slj 
XXVII Wioślarskie Mistrzo
stwa Polski.

W pierwszym dniu zawo
dów, rozegrano ogółem 19 ble 
gów, w tym 10 o tytuł Mi
strza Polski. Poszczególne 
biegi wykazały dobre przygo
towanie zawodników 1 zawod
niczek.

Mistrz Polski Kocerka, jak 
I mistrzyni Polski Jezierska 
obronili tytuły mistrzowskie.

W biegu dwójek ze sterni
kiem, pierwsze miejsce zajęła 
osada AZS Wrocław — Schwa 
zer 1 Jagodziński po zaciętym 
pojedynku z młodą osadą po
znańskiej Spójni. W czwór
kach kobiet zeszłoroczny 
mistrz Unia (Kruszwica) ule
gła minimalnie osadzi® Kole
jarza (Bydgoszcz). W pozo
stałych biegach zwyciężyli fa
woryci.

W poszczególnych biegach 
mistrzowskich zwyciężyli: 
czwórki mężczyzn — AZS 
(Kraków) —*7,03 min., Jedyn
ki juniorek — Gocławska (O- 
gnlwo Warszawa) — 3,17 mln. 
ósemki Juniorek — kombino
wana osada Kolejarza z Piły 
1 Gdańska w. o.

Dwójki bez sternika męż
czyzn — Stal (Bydgoszcz) — 
Świątkowski i Kocerka H. w. 
o.;

Jedynki mężczyzn — Kocer
ka T. (AZS Bydgoszcz) — 
7,23 min., przed Nawrockim 
(Gwardia Warsżawa) — 8,09 
min.;

dwójki mężczyzn ze sterni
kiem — (AZS Wrocław) — 
8.02 min., czwórki kobiet — 
Kolejarz (Bydgoszcz) — 3.48,5 
min, Jedynki kobiet — Jezier
ska (Ogniwo Warszawa) — 
3.52,5 min. przed' Adach 
(AZS Bydgoszcz) — 3,59


